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Dragi mještani Omišlja i Njivica, 

pred vama je posljednji ovogodišnji Glasnik naše 
Općine u kojem smo zbrojili sve što se događalo 
u posljednja dva mjeseca. Kad prelistamo pret-
hodna izdanja od početka godine i podsjetimo se 
svega odrađenog, započetih projekata i onih koji 
će možda već u vrijeme kad čitate ove retke dobiti 
lokacijske ili građevinske dozvole, možemo reći da 
smo zadovoljni svime što smo ostvarili.
Kao što su novi vrtić i matična škola bili glavne 
teme i uspjesi prethodnog razdoblja, aktualna je 
“uspješnica” zasigurno pozitivan sudski epilog 
oko kampirališta Pušća. Kako smo i najavili, raspi-
sali smo natječaj za osnivanje prava građenja od-
nosno uređenja kampa u Omišlju sa svom onom 
ponudom koju naši posjetitelji zaslužuju. U novu 
godinu ulazimo radno: tržnica u Omišlju je pred 
završetkom, a intenzivno radimo na izradi projek-
ta i otkupu zemljišta za trajno rješenje problema 
prilazne ceste novom vrtiću i školi.
Ne zaboravljamo niti na manje zahvate. Sve smo vaše 
primjedbe kroz godinu dana zabilježili i posljednja 
dva mjeseca započeli smo s rješavanjem jedne po 
jedne: od fasade zgrade Turističke zajednice u Njivica-
ma i odlijepljenih podnih obloga na trgovima u Kijcu 
preko nedostajućih klupa na groblju i u parku Dubec 
pa do ležećih policajaca na Pušći i u Bjanižovu. 
Općinsko je vijeće podržalo novi proračun koji 
jamči nastavak velikih projekata i brigu za razvoj 
naših Omišlja i Njivica. I iduće godine zadržavamo 
visoki standard odgoja i obrazovanja, zdravstva i 
socijalne skrbi. I dalje ćemo podržavati rad udruga 
i klubova koji nam svake godine vraćaju uloženo 
sve boljim radom i rezultatima koje postižu. Upra-
vo za njih će najveća nagrada biti uređenje Druš-

tvenog centra u Omišlju rekonstrukcijom zgrade 
bivše policijske postaje. Ovaj projekt, koji u prvoj 
fazi predviđa izgradnju polivalentne dvorane, je-
dan je od najvećih projekata u Omišlju naredne 
dvije godine. Uz malo ubrzanje državne birokra-
cije, iduće godine planiramo graditi omišaljsko 
groblje i reciklažno dvorište građevinskog otpada. 
Veliki su to projekti u svakom smislu: prema vrijed-
nosti, složenosti postupka ishođenja dokumenta-
cije i prema važnosti našoj zajednici. Zato nas po-
sebno veseli početak njihove realizacije.
U 2016. godini okrećemo i novu stranicu njivičkog 
turizma: očekuju nas veliki radovi na rekonstrukciji nji-
vičke luke i potpuna preobrazba ugostiteljskih površi-
na na Ribarskoj obali. Kako smo i najavili, nastavljamo 
s rekonstrukcijom Ulice kralja Tomislava, ali i s izgrad-
njom nogostupa u Gromačinama te započinjemo 
potpunu rekonstrukciju Japleničkog puta - od vodo-
voda i oborinske odvodnje do asfalta. Iduće godine 
krećemo i u rješavanje velikoga prometnog proble-
ma za njivički turizam proširenjem ceste i uvođenjem 
dvosmjernog prometa na sada jednosmjernom ulazu 
u Njivice, na dionici Jezero - hotel Beli kamik.
Bez predaha od projekata, ovih blagdanskih dana 
ipak su nam na prvom mjestu naši najmlađi, ali i 
najstariji, bolesni i nemoćni koje simbolično da-
rujemo i pokazujemo koliko nam je važan njihov 
osmijeh. Na radost svih željnih zabave, niti ove go-
dine ne odustajemo od jedinoga krčkog dočeka 
na otvorenom. Vidimo se na istome mjestu u isto 
vrijeme, dočekajmo Novu uz živu glazbu i nazdra-
vimo da nam 2016. bude još bolja i sretnija! 
Svima od srca želim čestit Božić, mirnu i uspješnu 
2016. godinu! 

Vaša načelnica
Mirela Ahmetović
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Na 22. sjednici Općinskoga vijeća, održanoj 5. 
studenog 2015., vijećnici su usvojili Prijedlog 
drugih izmjena i dopuna Proračuna Općine Omi-
šalj za 2015. godinu i projekcije za 2016. i 2017. 
godinu. Prema tim izmjenama, novi Proračun u 
2015. iznosi 34,490.716,03 kn, što od prvih izmje-
na, usvojenih na sjednici Vijeća 9. srpnja, pred-
stavlja smanjenje za 2,289.131,57 kn ili 6,22%. 
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Najznačajnija stavka koja je izmijenjena, 
sukladno ostvarenju i očekivanoj realiza-
ciji do kraja godine, je dječji vrtić, za koji 
je u Proračunu bilo predviđeno 7,505.950 
kn, a rebalansom je iznos smanjen za 1,3 
milijuna kuna. U cilju smanjenja troškova i 
čim skorijeg početka rada vrtića, dio ugo-
vorenih radova, koji nisu bili neophodni za 
ishođenje uporabne dozvole, nije se izvo-
dio, a za dio je radova, dodatkom ugovora, 
promijenjen način izvedbe te su time znat-
no smanjeni troškovi. Umanjen je i iznos 
za opremu veće vrijednosti, dok su uve-
ćani troškovi sitnog inventara, odnosno 
opreme manje vrijednosti. 
Izmjenama Proračuna predviđa se i smanje-
nje prihoda od upravnih i administrativnih 
pristojbi, pristojbi po posebnim propisima 
i naknada za 1,5 milijuna kuna te prihoda 
od komunalnih doprinosa i naknade za 1,4 
milijuna kuna. Vijećnici su izglasali i druge 
izmjene i dopune programa održavanja ko-
munalne infrastrukture, gradnje objekata i 

uređaja komunalne infrastrukture te pro-
grama javnih potreba u društvenim djelat-
nostima i u području zdravstva i socijalne 
skrbi. 
Općinsko vijeće jednoglasno je prihvatilo 
i odluku o izmjenama članova Odbora za 
odgoj, obrazovanje, socijalnu skrb i zdrav-
stvenu zaštitu: na osobni zahtjev o razrje-
šenju, članicu Jelenu Bigović zamijenila je 
Romana Volarić. 

Feretić podnio izvješće o 
poslovanju pesja-nautike
Opsežno izvješće o poslovanju Pesja-Nau-
tike za 2014. i razdoblje od 1. siječnja do 
30. lipnja 2015. godine vijećnicima je pod-
nio direktor te tvrtke, Željko Feretić, koji je 
tu funkciju preuzeo 22. prosinca 2014. – Iza 
nas je jedno vrlo turbulentno razdoblje. 
Smatram da smo Pesju uspjeli postaviti na 
stabilne noge, s puno većim obimom posla 
i zadataka koje smo preuzeli. Od 2014. kre-

nulo se s preuzimanjem poslova od konce-
sionara: košnja, uresno zelenilo, praćenje 
svih manifestacija u općini i sve što treba 
po nalogu komunalnog odsjeka. Idemo u 
dobrome smjeru, iako problema ima i bit 
će ih, no trudimo se da se sve promptno 
rješava i da sve bude u redu, rekao je Fe-
retić. Godine 2014. Pesja je bilježila priho-
de od 2,9 milijuna kuna, od čega je glavni 
prihod, 52%, bio od pristojbi za vezove, a 
isto vrijedi i za 2015. godinu. S obzirom na 
rashode u 2014. godini, financijska dobit 
iznosila je 46.677 kuna. Unatoč tome, kako 
je kazao Feretić, problem je bio minus na 
računu od oko 155 tisuća kuna. Potaknut 
vijećničkim pitanjima, direktor je komenti-
rao najveći problem - problem likvidnosti, 
odnosno nenaplate. Kako je istaknuo, do 
tog trenutka Pesja bilježi 396 tisuća kuna 
nenaplaćenih potraživanja, što se zapo-
slenici na dnevnoj bazi trude ispraviti, bilo 
slanjem opomena ili telefonskim pozivima. 

E.J.

Na sjednici Općinskog vijeća, održanoj 
30. studenog, usvojen je Proračun Opći-
ne Omišalj za 2016. godinu i to u iznosu 
33.575.132,00 kuna. Manji je to Proračun 
od ovogodišnjeg za oko pola milijuna 
kuna, ali valja znati da je u onome za 2015. 
uračunato i oko 1,1 milijun kuna odobren 
od Fonda za zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost (koji su samo prošli kroz naš 
proračun, a ove godine ta sredstva Fond 
dodjeljuje izravno korisnicima) pa bi, da-
kle, ovogodišnji od planiranog za 2016., 
bez tih sredstava, bio manji za oko 600 
tisuća kuna.
U Prijedlogu proračuna za 2016. godinu, 
kako je, obrazlažući ga, navela načelnica 
Općine Mirela Ahmetović, gotovo zaštiće-
ne kategorije su ostali odgoj i obrazovanje 
te programi zdravstva i socijalne skrbi.

djeca i mladi zaštićena 
kategorija
Za predškolski odgoj, osnovno, srednje 
i visokoškolsko obrazovanje tako se pla-
nira izdvojiti 4.110.860 kuna, odnosno 
28% više nego 2015. godine, a rezultat 
je to ponajviše većeg izdvajanja za bora-
vak djece u vrtiću kojih je sada više nego 
dvostruko više upisanih pa Općina stoga 

ulaže i više nego dvostruko za njihov od-
goj. Međutim, bez obzira na to, povećana 
su i izdvajanja za osnovno i srednjoškol-
sko obrazovanje (24%) i visoko obrazova-
nje (10%). Od planiranih mjera dodatnog 
olakšavanja budžeta roditelja posebno se 
ističe   planirana kupnja osnovnoškolskih 
udžbenika svoj djeci od 1. do 8. razreda, 
uz obvezu povrata tih udžbenika nakon 
korištenja.

23. SJEDNICA OPĆINSKOG VIJEĆA
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Trećim rebalansom proračuna, što je usvo-
jen na 24. sjednici Vijeća 17. prosinca 2015., 
rashodovne stavke proračuna svedene su 
na realiziranu razinu pa novi Proračun, ko-
jim je utvrđena visina prihoda/primitaka i 
rashoda/izdataka do 30. studenog 2015., 
iznosi 32,663.661,25 kn, odnosno pred-
stavlja smanjenje za 5,30% od prethodnih 
izmjena. Prema obrazloženju načelnice, 
gotovo sve stavke bilježe smanjenja, osim 
projekta tržnice. Ukupno uvećanje u iznosu 
od 121.000,00 kn odnosi se na troškove po-
vezane s priključkom na elektroenergetsku 
mrežu i povećanje snage. 

E.J.

Potom, znatno više proračunskog novca, 
čak 33 posto više, bit će usmjereno omi-
šaljskoj kulturi- točno 1,746 milijuna kuna 
od čega će, spomenimo samo to, 300 ti-
suća kuna biti utrošeno za projektnu do-
kumentaciju Arheološkog parka na lokali-
tetu Mirine-Fulfinum.
Za razvoj sporta, rekreacije i tehničke kul-
ture planira se izdvojiti 819.000 kuna ili 
5% više nego 2015. godine, za programe 
zdravstva i socijalne skrbi Općina planira 
izdvojiti 1.149.579 kuna ili 3% više nego 
lani, za održavanje komunalne infrastruk-
ture planirana su sredstva u iznosu od 
5.445.000,00 kuna, odnosno 3% više nego 
lani, a za kapitalne projekte planirano je 
12.961.440,00 kuna ili 13% manje nego 
lani, a čemu je uzrok dovršetak i najveći 
intenzitet radova na najvećoj općinskoj 
investiciji – izgradnji vrtića u Omišlju u vri-
jednosti oko 15.000.000 kuna. Istovreme-
no, planirani iznos za kapitalne projekte 
premašuje plan za 2014. godinu za 13% 
pa se može ustvrditi da Općina nastavlja s 
konstantom od oko 13 milijuna vrijednim 
kapitalnim ulaganjima godišnje.

Kapitalna ulaganja
Kako je i najavljivano, osim vrtića, tijekom 
2015. godine realizirana je i prva faza re-
konstrukcije Ulice kralja Tomislava u Nji-
vicama te tržnica u Omišlju, a nastavlja se 
i s ostalim projektima: rekonstrukcija luke 
u Njivicama i uređenje Ribarske obale od 
kojih 1. faza kreće sa sanacijom glavnog 
lukobrana do turističke sezone 2016., a 
poslije sezone započinje i 2. faza - ure-
đenje luke i Ribarske obale od Restorana 
Rivica do Hotela Jadran. Ukupna vrijed-
nost ovih faza je oko 12 milijuna kuna, 
a Općina će iz svog Proračuna izdvojiti 
2,5 milijuna kuna. Poslije ovih dviju faza, 

uslijedit će nastavak projekta izgradnjom 
lukobrana i uređenjem kupališta i parka 
kod Plave terase; potom, 2. faza rekon-
strukcije Ulice kralja Tomislava u duljini 
oko 320 m u vrijednosti od oko 4 mili-
juna kuna, od kojih Općina osigurava 2 
milijuna kuna. Na jesen 2016. krenut će 
se s pripremama za realizaciju posljednje 
faze rekonstrukcije te ulice; proširenje 
omišaljskoga groblja u vrijednosti 2,5 mi-
lijuna kuna za koje se očekuje lokacijska 
dozvola kao preduvjet dobivanja zemljiš-
ne čestice u državnom vlasništvu; izgrad-
nja reciklažnog dvorišta građevinskog 
otpada u vrijednosti 1.050.000 kuna koja 
će biti kandidirana na natječaj Fonda za 
zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost, 
a za koje je spremna projektna doku-
mentacija i u tijeku je ishođenje lokacij-
ske dozvole, izgradnja Društvenog cen-
tra Omišalj rekonstrukcijom zgrade bivše 
policijske postaje u vrijednosti 1.850.000 
kuna za koju se uskoro očekuje dovrše-
tak projektne dokumentacije.

Osim svega navedenog, u Njivicama će 
biti dovršeno uređenje ulice Gromačine 
gradnjom pločnika i dovršetkom obo-
rinske odvodnje, bit će uređena ulica 
Japlenički put (zamjena vodovodnih 
cijevi, rješenje odvodnje, javne rasvje-
te i asfaltiranja), a u suradnji s Hote-
lima Njivice bit će izrađena projektna 
dokumentacija i otkupljeno zemljište 
za uređenje dvosmjerne ulice Jezero-
Beli kamik. Bit će izrađena projektna 
dokumentacija i otkupljeno zemlji-
šte za pristupnu cestu za školu i vrtić 
u Omišlju, projekt sanacije tzv. Kuće 
Landauf, započeta zaštita i restauraci-
ja cjelokupnog objekta i namještaja za 
muzealizaciju, bit će izgrađena sunčana 
elektrana na vrtiću, a koju će Općina 
kandidirati i za sredstva FZOEU te će se 
poslije mukotrpne procedure i ishođe-
nja suglasnosti od Hrvatskog telekoma 
napokon pristupiti uređenju prostora 
knjižnice. 

E.M. 
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Kraj je godine pa je i vrijeme sumiranja učinjenog posljednjih dva-
naest mjeseci. Zbrajaju se turistički rezultati, zbrajaju se sportski 
dosezi, politički uspjesi i neuspjesi...
U svoj toj sili raznih analiza dostignuća vrlo često, a najčešće posve 
nepravedno, negdje na marginama i gotovo neprimjetno rade i 
donose odluke predstavnici zakonodavne, odnosno predstavničke 
vlasti, parlamentarci, u ovom slučaju članovi omišaljskoga Općin-
skog vijeća. Podsjetnika radi, u Vijeću Općine Omišalj sjedi ukupno 
trinaest vijećnica i vijećnika: devet u redovima vladajuće koalicije 
(troje Nezavisne liste Krešimira Kraljića, troje sa zajedničke liste 
SDP-HNS, dvojica Laburista i jedan član HDZ-a) te četvero vijećnika 
s oporbene Nezavisne liste Tome Sparožića.

Njih trinaest, na čelu s predsjednikom Općinskog vijeća Krešimirom 
Kraljićem, tijekom 2015. godine održalo je devet sjednica Vijeća na 
kojima je izglasano ukupno 30 odluka, 22 programa, usvojeno je 
16 izvješća te su izglasane tri izmjene i dopune i jedan Proračun 
Općine Omišalj.
Iako je sav taj njihov rad transparentan i vidljiv na internetskim 
stranicama Općine, nas je zanimalo kako oni sami ocjenjuju svoj 
i rad Vijeća uopće te koje izglasane odluke smatraju najvažnijima.
Odgovore nismo zatražili od svakog vijećnika ponaosob već od 
članova lista koje su ušle u općinski Parlament (Nezavisna lista 
Tome Sparožića, Nezavisna lista Krešimira Kraljića, lista SDP-HNS, 
Laburisti i HDZ).

VIJEĆNICI OPĆINSKOG VIJEĆA OPĆINE OMIŠALJ OCIJENILI SU SVOJ RAD U 2015. GODINI

OdgOvOran rad U demOKraTsKOm 
OzračjU na dObrObiT zajednice

SDP-HNS
1. Zadovoljni smo funkcioniranjem Vijeća jer se sjednice od-

vijaju u demokratskom i relativno konstruktivnom ozrač-
ju, vijećnici koji redovito dolaze na sjednice vrlo su aktivni 
i propituju sve važnije prijedloge koji su na dnevnom redu 
pojedine sjednice. 

2. Sve odluke koje se na Općinskom vijeću donose su važ-
ne za normalno funkcioniranje naše zajednice i zato je 
opća proaktivnost i redovito prisustvovanje vijećnika na 
sjednicama vrlo važno. Odluke o planiranju i izvršavanju 
Proračuna najznačajnije su odluke koje se na Općinskom 
vijeću usvajaju jer su one temelj pokretanja i izvršenja 
značajnih projekata u Omišlju i Njivicama koji će unapri-
jediti kvalitetu života i rada našeg stanovništva. Upravo 
zbog toga te su odluke pod strogom paskom Odbora za 
Proračun i financije čije je mišljenje garancija da je svaki 
doneseni Proračun realan i uravnotežen, a trošenje sred-
stava namjensko. Kod izvršenja, pak, Proračuna isti Odbor 
kontinuirano prati i potiče redovitost naplate potraživa-
nja što je preduvjet realizacije svih Proračunom zadanih 
projekata. Osim Proračuna za 2016. godinu, Odluka koja 
je obilježila 2015. godinu svakako je Odluka o prihvaćanju 
predstečajne nagodbe Hotela Njivice d.o.o. kojom smo, 
između ostalog, doprinijeli investicijskom zamahu naj-
značajnijega turističkog subjekta na području naše opći-
ne, ali i očuvanju radnih mjesta za danas tridesetdvoje, a 
u perspektivi i većeg broja naših stanovnika. 

3. Na sjednicama Vijeća vlada izuzetno demokratsko ozračje, 
svi vijećnici raspravljaju slobodno i neograničeno u po-
gledu vremena i broja javljanja za raspravu, a vijećnička 
pitanja postavljaju se opširno. Vođenje i održavanje reda 
na sjednici vijeća je tolerantnije u odnosu na prethodni 
saziv Općinskog vijeća, ne koriste se instrumenti Poslovni-
ka kojima bi se, primjerice, vremenski ograničila diskusija. 
Samo je jednom prilikom, potpuno opravdano, uslijed ne-
primjerene retorike, izrečena opomena dvojici vijećnika iz 
pozicije i opozicije. Dosljednijom primjenom Poslovnika o 
radu Općinskog vijeća doprinijelo bi se još konstruktivnijoj 
raspravi i efikasnosti rada Općinskog vijeća.

4. Vijećnici koalicije SDP-HNS svojom aktivnošću na sjedni-
cama Vijeća pozitivno doprinose kvaliteti rada Općinskog 
vijeća, redovito postavljaju vijećnička pitanja i sudjeluju 
u raspravi te podnose amandmane na prijedloge akata. 
Posebice smo aktivni u raspravama koje se tiču financi-
ranja projekata, zaštite prirode i okoliša, obrazovanja te 

komunalne problematike.

Postavili smo im sljedeća pitanja:

1. Jeste li i u kojoj mjeri zadovoljni funkcioniranjem Općin-
skog vijeća? 
Ako je odgovor DA, odgovorite zašto je DA, a ako je odgo-
vor NE, odgovorite zašto NE.

2. Koje odluke što ste ih izglasali tijekom sjednica 2015. godi-
ne smatrate najznačajnijima i zašto?

3. Smatrate li da na sjednicama Općinskog vijeća vlada de-
mokratsko ozračje, poštuju li se demokratski standardi te 
Poslovnik o radu Vijeća?

4. Je li Vaša stranka/lista i jesu li vijećnici Vaše stranke/liste 
svojim  angažmanom, aktivnošću u podnošenju prijedloga 
ili amandmana, svojom nazočnošću na sjednicama... kvali-

tetno obavljali svoj vijećnički posao?

HDZ
1. Zadovoljan sam radom Vijeća.
2. Najznačajnijom izglasanom odlukom smatram onu o iz-

gradnji tržnice. Treba znati da su stanovnici na početak 
njezine izgradnje čekali više od desetak godina. Potom, tu 
je  uređenje sportskog centra u Njivicama, boćalište, teni-
ski teren i uređenje rukometnog igrališta. Od ogromnog 
je značaja činjenica da je Omišalj dobio svoju matičnu ško-
lu. Zatim, nastavak rekonstrukcije Ulice kralja Tomislava u 
Njivicama, ali i preuzimanje zgrade bivše Policijske postaje 
u Omišlju za potrebe mladih.

3. Na sjednicama Vijeća vlada demokratsko ozračje i poštuju 
se demokratski standardi u radu Vijeća.

4. Kako sam ja jedini vijećnik HDZ-a,  mislim da sam svojim 
radom, aktivnošću na raspravama i podnošenju prijedlo-
ga te svojom redovitom nazočnošću na sjednicama vijeća 

kvalitetno obavio vijećnički posao.
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HRVATSKI LABURISTI-STRANKA RADA
1. Vijećnici Laburista u Općinskome vijeću ozbiljno su shvatili 

obavezu koju su dobili od svojih sumještana da svoja zna-
nja i mogućnosti usmjere u rješavanje svih problema koji 
se javljaju pri funkcioniranju samog Vijeća. Mora postojati 
veza i suradnja vijećnika s odborima, udrugama civilnog 
društva i zainteresiranim mještanima kako bi se na kvali-
tetan način mogli zastupati stavovi koje vijećnik iznosi po 
pojedinim točkama dnevnog reda. Osobno sam zadovo-
ljan zbog višestruke mogućnosti realizacije svih pojedinih 
projekata od strane svakog vijećnika kome je cilj rast i ra-
zvoj sredine u kojoj živi.

2. Kvalitativni sadržaj svake sjednice Općinskog vijeća izuzet-
no je bitan i zato ne mogu izdvojiti samo jednu zasebnu 
odluku. Međutim, svakako moram napomenuti da me ve-
seli svaki novi realiziran projekt i ravnomjeran razvoj oba 
mjesta u našoj općini. Projekata je zaista jako puno: za-
vršetak prve faze rekonstrukcije Ulice kralja Tomislava u 
Njivicama, skorašnji početak uređenja luke Njivice i rekon-
strukcije Ribarske obale u Njivicama, osnivanje matične 
osnovne škole, izgradnja prekrasnog vrtića u Omišlju, iz-
gradnja tržnice u Omišlju i skorašnji početak gradnje druš-
tvenog doma u Omišlju. Veseli me i što je tvrtka Pesja Na-
utika dobila veći opseg posla, slijedom čega su se otvorila 

nova radna mjesta, a tvrtka ide u dobrom smjeru da 

postane snažna i profitabilna. Sve te odluke koje su proš-
le kroz Općinsko vijeće stvorile su preduvjete za otvaranje 
velikog broja radnih mjesta i omogućile da mnoge obitelji 
ostanu u našoj općini.

3. Na sjednicama vlada demokratsko ozračje uz poštivanje 
Poslovnika o radu Vijeća.

4. Radom i suradnjom sa svojim kolegom vijećnikom La-
burista Nikolom Dujmovićem izuzetno sam zadovoljan 
te mislim da je svojim angažmanom na svakoj sjednici 
Općinskog vijeća opravdao moja visoka očekivanja. No, 
moram spomenuti da, osim djelovanjem na samim sjedni-
cama Općinskog vijeća, rad kolege Dujmovića izuzetan je 
u Odboru za prostorno uređenje i zaštitu okoliša, gdje je 
sate i sate svoga privatnog vremena na većinom volonter-
skoj osnovi odradio kako bi pomogao općinskim služba-
ma, Općinskom vijeću i svim sumještanima. Ostali članovi 
Laburista u Odborima Općinskog vijeća, kao i u mjesnim 
odborima Njivica i Omišlja rade izuzetan posao te moram 
zahvaliti kolegicama i kolegama Karmen Pindulić-Možnik, 
Vesni Štropin, Željku Barešiću, Josipu Slunjskom i Zoranu 
Možniku. Moj osobni rad u Općinskom vijeću i političko-
me, gospodarskom i kulturnom životu naše općine neka 
ocijene moje kolege i sumještani na sljedećim izborima. 
Mogućnost da budem vijećnik Općine Omišalj ja sam 
shvatio kao priliku da vratim dug svome mjestu koje me je 
izgradilo i pripremilo za život. 

NEZAVISNA LISTA KREŠIMIRA KRALJIĆA
1. Funkcioniranjem Vijeća uglavnom smo zadovoljni, posebno 

imajući u vidu činjenicu da u ovom sazivu Vijeća značajan 
dio vijećnika tu dužnost obavlja prvi put pa tako i svi mi 
s nezavisne liste. Veći dio vijećnika u svojem se djelovanju 
trudi baviti problemima koji muče naše birače pa je tako 
rješavanje mnogih pitanja koja su u nadležnosti načelnice i 
Upravnog odjela inicirano upravo zahvaljujući radu Vijeća. 
Nažalost, Vijeće se rijetko sastalo u punom sastavu te je je-
dan dio birača već duže vrijeme bez dijela svojih predstavni-
ka u predstavničkom tijelu. Stoga bih i ovu priliku iskoristio 
da pozovem sve izabrane vijećnike da se odazivaju pozivi-
ma na sjednice i svojim angažmanom utječu na kvalitetniji 
rad Vijeća, a za interes građana koje predstavljaju. 

2. Zapravo, najznačajnija odluka za funkcioniranje općine 
u 2015. godini donesena je krajem 2014. godine, a to je 
općinski proračun. Proračunom, ali i njegovim kasnijim iz-
mjenama i dopunama Vijeće je omogućilo izvršavanje svih 
kapitalnih projekata kao što su: izgradnja Dječjeg vrtića, 
tržnice, Ulice kralja Tomislava itd. Potom, usvojen je UPU 9 
Sportsko područje Omišalj kojim je dana mogućnost grad-
nje sadržaja sporta i rekreacije na predjelu Pušće, donese-
ne su Ciljane izmjene i dopune Prostornog plana uređenja 
Općine Omišalj  kojima su regulirana lučka područja na 

području općine, a omogućeno je ishođenje koncesije za 

luku Pesja. Nadamo se da će ta koncesija u skorije vri-
jeme biti dobivena što će omogućiti novi razvoj luke Pe-
sja i općinske tvrtke Pesja Nautika d.o.o. Donesene su još 
mnoge važnije ili manje važne odluke, planovi, programi, 
dodijeljene su općinske nagrade itd.

3. Smatram, makar sam kao predsjednik u tome možda su-
bjektivan, da se poštuju svi akti koji reguliraju rad Vijeća, 
ali i norme civiliziranog i pristojnog ponašanja, što je za-
sluga i svih vijećnika. Također, smatram da vlada izrazito 
demokratsko ozračje te da su apsolutno svi vijećnici tre-
tirani na isti način, da imaju jednaka prava. Sve navedeno 
dokazuju i činjenice da kroz cijelu godinu nikome niti jed-
nom nije oduzeta riječ, niti pravo da izrazi svoj stav  te da 
vijećnicima nije izrečena niti jedna stegovna mjera.

4. Mišljenja sam da smo svoju dužnost vijećnika obavljali vrlo 
kvalitetno i odgovorno. Vijećnici s naše liste nisu propustili 
niti jednu sjednicu, ne samo ove godine, već mislim i u či-
tavom dosadašnjem mandatu. Također, gotovo smo u pot-
punosti iskorištavali našu mogućnost vijećničkih pitanja, 
u kojima smo uglavnom tražili odgovore na pitanja koja 
muče naše građane. Mnogi su projekti pokrenuti i proble-
mi riješeni upravo radi vijećničkih pitanja i angažmana vi-
jećnika. Naravno, uvijek može bolje i kvalitetnije, ali treba 
imati na umu da mi dužnost vijećnika ne obavljamo profe-
sionalno te da joj se posvećujemo u vremenu između naših 
poslovnih, obiteljskih i drugih obaveza.
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Plaža Večja

Započeti radovi u 
ulici Buč

U ulici Večja u Omišlju u tijeku je 
sanacija obalnog zida i dijela platoa 
plaže. Investiciju vrijednu 56.560,75 
kn (uključen PDV) izvodi GPP MIKIĆ, a 
radi se o ulaganju u pomorsko dobro 
u suradnji s Primorsko-goranskom 
županijom, koja u investiciji sudjeluje 
s 50% sredstava i s kojom se kontinu-
irano radi na uređenju plaža u općini. 

Na inicijativu stanovnika, radi po-
boljšanja sigurnosti prometovanja u 
ulicama Pušća i Bjanižov, prvenstve-
no zaštite pješaka od prebrze vožnje, 
postavljeno je ukupno sedam novih 
ležećih policajaca, šest u ulici Pušća 
i jedan u Bjanižovu. Istovremeno, sa 
starima, koji su izvađeni, popunjeni 
su postojeći u ulici Bjanižov i Stran. 
Vrijednost jednoga ležećeg policajca 
je 7.710,00 kn + PDV.

Novi ležeći policajci u 
ulicama Pušća i Bjanižov

Iznimno devastirana, prvenstveno 
zbog karakteristika samog terena na 
kojem se nalazi i blizine prirodnog 
izvora, na red je došla i ulica Buč. 
Trenutačno se provodi sanacija dijela 
ulice u dužini oko 60 metara. Radovi 
obuhvaćaju razbijanje postojećega 
betonskog sloja, zamjenu materijala 
debljine 15 cm te betoniranje uz iz-
gradnju dva oborinska kanala. Vrijed-
nost radova je 104.937,50 kn (uklju-
čen PDV), a izvodi ih MARVEL d.o.o.

Obalni zid, prOmeTnice, 
ležeći pOlicajci, Fasade...
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Jadranski projekt naziv je investicijskog projekta Hrvatskih voda, 
lokalnih komunalnih tvrtki i jedinica lokalne samouprave duž Ja-
drana u sklopu kojega će biti dugoročno riješeno zbrinjavanje, od-
nosno pročišćavanje otpadnih voda. Ili, pojednostavljeno, riješeno 
pitanje kanalizacijskog sustava. U sklopu Jadranskog projekta, 31. 
listopada je, kao njegov sastavni dio, u probni rad pušten uređaj za 
pročišćavanje voda u Njivicama.
Drugi je to takav uređaj na području Omišlja, a od ukupno tri na 
čitavom otoku. Tako je u oba općinska naselja, Njivicama i Omi-
šlju, gotovo u cijelosti riješeno pitanje i vodoopskrbe i odvodnje. 
Uostalom, kao i na području cijeloga Krka. Recimo i da nastavak 
projekta, što će biti plaćen evropskim novcem, predviđa izgradnju 
druge faze pročišćivača i to za biološku obradu otpadnih voda.
Čitav otok Krk nosi titulu eko-otoka i kvalitetno zbrinjavanje ot-
padnih voda nesumnjivo dodatno doprinosi imidžu ekološki osvi-
ještene sredine. 

E.M.

Od jeseni 2016. startat će radovi i u ulici 
Japlenički put, a trajat će od početka listo-
pada do početka ožujka 2017. godine. Ula-
ganje će obuhvatiti polaganje novih vodo-
vodnih cijevi, sustava oborinske odvodnje 
i asfaltiranje prometnice u cijeloj širini s 
postavljanjem novih rubnjaka. Ukupno će 
biti položeno 550 metara vodovoda i oko 
225 metara oborinske odvodnje.

E.J. i E.M.

88

U njivicama pUšTen 
U rad nOvi Uređaj 
za prOčišćavanje 
OTpadnih vOda

U tijeku je i sanacija bočne 
fasade uz stepenište zgrade 
Turističke zajednice Općine 
Omišalj u Njivicama i sana-
cija otvora za prozore. Vri-
jednost radova je 54.700,00 
kn (uključen PDV), a radove 
izvodi Obrt TADIĆ GRADNJA 
iz Omišlja.  

Ubrzo će se pristupiti i sanaciji podnih 
obloga na trgovima u naselju Kijac u 
Njivicama, za što je dobivena suglasnost 
vlasnika, tvrtke KIJAC NEKRETNINE. Iako 
Općina još nije vlasnik tih „javnih“ povr-
šina, stalo joj je do brige za taj prostor 
i do ljudi koji tamo žive i koji redovito 
plaćaju komunalnu naknadu iz koje se fi-
nancira održavanje javnih površina. Ure-
đenje trgova u Kijcu planira se i nadalje.
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Omišaljski medar Mirko Almaši na ocjenji-
vačkoj priredbi kvalitete meda Primorsko-
goranske županije, što je devetu godinu za 
redom pod nazivom  “Zlatno ulište” počet-
kom studenog održana u Opatiji, osvojio 
je zlatnu medalju te je proglašen najbo-
ljim županijskim medarom. U konkurenciji 
tridesetak pčelara, odnosno 60 uzoraka 
meda, njegov je medunac svojom kvali-
tetom zaslužio ukupno prvo mjesto. I to 
ne prvi put jer je na istom natjecanju prije 
dvije godine također pobijedio, a, spome-
nimo, 2011. godine bio je viceprvak.
Almaši se pčelarstvom bavi deset godina 
i, kako je rekao, nagrada ga je iznenadila, 
ali...
- S obzirom na činjenicu da mi ovo, dakle, 
nije prva nagrada, očito med sa sjevernog 

dijela otoka Krka posjeduje vrhunsku kva-
litetu. Ja se uglavnom baziram upravo na 
medu s područja Omišlja, tu mi je pčeli-
njak i prvenstveno uzgajam medun, ali 
sam ove godine uspio izvući kadulju što 
ukazuje na dobru godinu, rekao je Almaši i 
dodao kako dobiti dobar med nije nimalo 
jednostavno.
- Prvenstveno treba poznavati med i paš-
ke prilike. No, okolnosti se mijenjaju svake 
godine i na njih treba biti pripravan i voditi 
računa o čitavom nizu okolnosti. Dakako, 
posebnog računa treba voditi o udjelu 
vode u medu, a on ne bi smio biti veći od 
20 posto, otkrio je neke od tajni svog sa-
vršenog meda najbolji županijski medar, 
Omišljanin Mirko Almaši.

E.M.

Najbolji medar Mirko 
Almaši u društvu 
predsjednika udruge 
županijskih pčelara  
Branka Vidmara

mirKO almaši najbolji županijski medar

NAGRADA ZA TRUD

sTipendije najbOljim srednjOšKOlcima i sTUdenTima
Općina Omišalj kontinuirano 
brine o odgoju i obrazova-
nju svojih stanovnika i dugi 
niz godina nagrađuje one 
najbolje. U prosincu, mjese-
cu darivanja, Općina je tako 
za izvrsnost u obrazovanju 
nepovratnom stipendijom 
nagradila 29 izvrsnih i vrlo 
dobrih studenata i srednjo-
školaca. Priliku biti stipendist 
Općine Omišalj od ove godi-
ne imaju i učenici 1. i 2. razre-
da srednje škole, no to, izgle-
da, nije utjecalo na njihovu 
motivaciju jer je nagradu od 5.000 kn u deset mjesečnih obroka 
dobilo tek pet učenika s općim uspjehom najmanje 4,5 u pret-
hodne dvije godine školovanja. Studenti, po običaju, prednjače: u 
akademskoj godini 2015./’16. istu je nagradu dobilo 7 studenata 
preddiplomskih i diplomskih studija s prosjekom ocjena između 
3,5 i 3,99 u prethodnoj godini, dok je broj izvrsnih studenata velik 

– njih 18 za svoj će prosjek od 
najmanje 4,0 biti nagrađeni 
sa 700 kuna na mjesec.
 – Posebno moramo pohvaliti 
studenticu stomatologije Nives 
Žauhar koja je lanjski prosjek 
od 4,9 ove godine podigla na 
najviši - 5,0 što je svakako velik 
uspjeh, istaknuli su na sveča-
noj dodjeli stipendija načelnica 
Mirela Ahmetović i predsjednik 
općinskoga Vijeća Krešimir Kra-
ljić, čestitavši mladim i uspješ-
nim obrazovanim ljudima, 
mahom stanovnicima općine 

Omišalj na koje su izrazito ponosni, a Kraljić im je na kraju poručio...
 – Jednoga dana, kada završite fakultete i kada se ostvarite u 
svome profesionalnom smislu, htio bih da se sjetite da vas je Op-
ćina pratila i omogućila vam stipendiju te da joj se na neki način 
odužite nečime za opće dobro.

E.J.

JOSiPa ŠPaNJić, Trgovačka i tekstilna škola u Rijeci
- S obzirom na to da se puno novaca troši za školu, primjerice za 
prijevoz ili udžbenike koji su preskupi, mislim da bi stipendija trebala 
biti viša. ipak, zadovoljna sam dobivenom stipendijom i iznosom koji 
namjeravam potrošiti na maturalno putovanje.

J. Španjić

S. Božičević

SaNDRa BOŽičeVić, ekonomski fakultet u Rijeci
- Lijepo je da Općina Omišalj daje ovako veliku priliku studentima i 
učenicima jer im je to poticaj da budu još bolji, ambiciozniji i stručniji. 
Stipendiju sam primala i prošle godine, no ove sam godine posti-
gla bolje rezultate i dobila višu stipendiju. Sedamsto kuna sasvim je 
pristojan iznos i dio ću novaca dati roditeljima, a dio ostaviti za svoje 
potrebe. 

Tridesetak stipendija 
za izvrsnost
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Na blagdan Svih svetih i Dušni dan mnogi su se prisjetili dragih 
osoba kojih više nema među nama te s tugom u srcu i poseb-
nim poštovanjem zapalili svijeće i položili cvijeće na njihova po-
sljednja počivališta. To je učinilo i općinsko izaslanstvo: načelnica 
Mirela Ahmetović i vijećnik Nikola Brozić obišli su mjesna gro-
blja Sveti Duh, Sveti Mikul i Smitir te minutom šutnje, zapaljenim 
svijećama i vijencima dostojanstveno odali počast preminulim 
sumještanima. 

E.J.

Uz pokroviteljstvo Općine Omišalj, 9. prosinca je u općinskoj Vi-
jećnici održano predavanje „Moj Omišalj bez azbesta!“. Bila je to 
samo jedna u nizu planiranih kampanja na otoku kojom jedini-
ce lokalne samouprave sudjeluju u uklanjanju azbestnih krovova. 
Pokretač tih akcija je udruga Moj otok iz Punta, a njezin je pred-
sjednik, Nenad Maljković, prisutne upoznao s radom i njihovim 
aktivnostima, kako na otoku Krku, tako i u cijeloj Hrvatskoj. Još se 
prije 70 godina znalo da je azbest, koji je nekada slovio kao „čudo 
od vlakna“ zbog svoje čvrstoće, otpornosti na toplinu i izolacijskih 
svojstava, kancerogen. Glavne bolesti od kojih stanovnici obolije-
vaju i često umiru su mezofelom, rak pluća i azbestoza, a, prema 
statistikama, najveći mortalitet od navedenog bilježi upravo Pri-
morsko-goranska županija. I danas značajan zdravstveni problem 
predstavlja velik broj azbestnih krovova, kojih, kako kaže Maljković 
nakon terenske izvidnice po starim gradskim jezgrama, u Omišlju 
nema toliko, ali zato ih u Njivicama ima jako puno. Apelirajući na 
njihovo uklanjanje i upozoravajući da su svi ugroženi, od vlasnika 
kuća, do stoke, kućnih ljubimaca, susjeda, pa i prolaznika koji udišu 

opasne mikro čestice, Udruga nudi pogodnija rješenja uklanjanja 
azbesta kroz razne edukacije i združivanja.
 – Udruživanjem postižemo nižu cijenu nabave materijala, uz po-
ticaj sponzora kojih je dosad nemali broj, nižu cijenu izvođenja 
radova, mogućnost kupovine bijele tehnike putem kupon bona 
u vrijednosti od oko 8 kn po metru azbestnog krova, mogućnost 
dobivanja sredstava od JLS, besplatno i pravilno zbrinjavanje tog 
opasnog otpada uz poticaj naših sponzora od 1 kn/kg skinutog 
azbesta…, rekao je Maljković, navodeći brojne dobre primjere iz 
prakse. A brojke stoje iza njih: u tri godine intenzivnog zalaganja 
udruge Moj otok, promijenjeno je oko 600 krovova, čime otok žele 
promovirati kao zdravu i poželjnu turističku destinaciju.

E.J.

Zajedničkom odlukom koordinacije, odnosno (grado)načelnika svih 
jedinica lokalne samouprave s područja otoka Krka, krčke općine i 
Grad Krk pomoći će funkcioniranju hospicija u Rijeci. S koliko će sred-
stava poduprijeti rad  hospicija svaka će jedinica, dakako sukladno 
svojim financijskim mogućnostima, odlučiti autonomno, ali se već zna 
da će Općina Omišalj to već ove godine učiniti s 20.000,00 kuna.
- Iz hospicija su pomoć sami zatražili na jedan vrlo skroman, pri-
stojan i naprosto ljudski način koji me se jako dojmio pa sam, 
zajedno s kolegom Marinkom Žicem iz Punta, odlučila predložiti 
da na koordinaciji zajedno odlučimo pomoći. Čine to i ostale lo-
kalne samouprave s područja županije, pa i sama Županija, koliko 
tko može, netko s 1.000,00, a netko s 40.000,00 kuna. Mi smo se, 
pak, u Omišlju našli negdje na sredini pa ćemo hospiciju uplatiti 
20.000,00 kuna, rekla je načelnica Mirela Ahmetović dodavši da, 
na kraju krajeva, usluge hospicija koriste i stanovnici Omišlja pa i 
cijelog otoka te je, sukladno tome, posve normalno pružiti pomoć. 
Recimo i da je tim sredstvima trebala biti obnovljena božićno-
novogodišnja dekoracija (rasvjeta), ali je Općina odlučila rečenim 
sredstvima Božić i Novu godinu uljepšati korisnicima hospicija. 
Međutim, već sljedeće godine, odnosno prosinac 2016. Njivice i 

Omišalj obasjat će posve nova 
blagdanska dekoracija.

E.M.

U konkurenciji 18 mješovitih 
ekipa s područja čitave Pri-
morsko-goranske županije, 
ekipa Općine Omišalj osvoji-
la je treće mjesto na drugom 
izdanju Humanitarnog boćar-
skog turnira što ga je u povo-
du svog rođendana organizi-
rala televizija „Kanal RI“. Turnir 
je odigran u Boćarskom domu 
Hrastenica na Čavlima, a, osim organizatora, među ostalima su 
boće ukrstile ekipe Primorsko-goranske županije, Grada Rijeke, 
Grada Bakra, turističkih djelatnika, ekipa glasnogovornika, „No-
vog lista“, rukometaša i rukometašica „Zameta“...
Poslije natjecanja po skupinama, uslijedile su utakmice na ispada-
nje, a Omišalj korak po korak stigao do polufinala gdje je izgubio 
od Općine Čavle, a u borbi za treće mjesto Omišalj je bio uspješniji 
od predstavnika turističkih zajednica Punta, Bakra i Čavli. Recimo 
da je ukupni pobjednik turnira bila ekipa „Gledatelji Kanala RI“.
Za Općinu Omišalj boćali su: općinska načelnica Mirela Ahmeto-
vić, član općinskog Odbora za sport Željko Barešić te Željka Deša, 
članica „Kluba 60+“.
Turnir je, dakle, bio humanitarnog karaktera, a sav novac prikupljen 
od kotizacija transferiran je riječkoj Socijalnoj samoposluzi. No, Op-
ćina Omišalj, Općina Čavle i Primorsko-goranska županija uz to su iz 
svojih proračuna Socijalnoj samoposluzi donirali i po 3.000,00 kuna.

E.M. 

Općina Omišalj 
bez azbesTa

BLAGDAN SVIH SVETIH

svijeće i cvijeće za najmilije

hUmaniTarnO bOćanje za 
sOcijalnU samOpOslUgU

FinancijsKa pOmOć 
hOspicijU

Mirela Ahmetović i Marinko Žic, 
načelnici Omišlja i Punta, u posjetu 
hospiciju u društvu ravnateljice, 
časne sestre Danijele Orbanić
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ŽIVOT U STEČAJU

Omišaljska je DINA-Petrokemija od 20. 
srpnja 2015. godine u stečaju. Početkom 
listopada, pak, održano je ispitno ročište 
na kojemu je utvrđeno više od 500 prija-
va tražbina u ukupnom iznosu od točno 
2.598.558.917,22 kune. Istoga je dana odr-
žano i izvještajno ročište na kojemu su vje-
rovnici donijeli zaključke kojima prihvaćaju 
izvještaj stečajnog upravitelja, da DINA kao 
dužnik neće nastaviti s poslovanjem, da 
nema uvjeta prema kojima bi stečajni upra-
vitelj izradio stečajni plan; potom zaključak 
kojim se nalaže stečajnom upravitelju da bez 
odgode unovči imovinu što nije opterećena 
pravom odvojenog namirenja po procije-
njenoj vrijednosti. Uz to, na istom je ročištu 
odlučeno da se osniva Odbor vjerovnika što 
će imati pet članova: Mirelu Ahmetović, Be-
atu Adriannu Glinski, Ingrid Žudih Koroman, 
Nikolu Gvozdanovića i Zdravka Radovića.
Zatim je 19. listopada održana i prva sjednica 
Odbora vjerovnika na koji su njegovi članovi 
za predsjednicu Odbora izabrali Mirelu Ahme-
tović te naložili stečajnom upravitelju da sklopi 
ugovor o izradi potrebne dokumentacije, od-
nosno revizije Izviješća o sigurnosti s pripa-
dajućim dijelom separata Unutarnjeg plana 
sigurnosti, o izradi revizije Procjene ugroženo-
sti i Operativnog plana zaštite i spašavanja te 
revizije Procjene ugroženosti od požara i teh-
nološke eksplozije i Plana  zaštite od požara i 
onog o zatvaranju postrojenja.

Ukupna vrijednost niti pola 
milijarde
Na dan 20. prosinca 2015. godine stečajna 
masa DINA-Petrokemije procijenjena je na 
ukupno 462.660.901,00 kunu, a sastoji se 
od: nekretnina u iznosu oko 349 milijuna 
kuna, postrojenja i opreme vrijednih oko 
109 milijuna kuna, zaliha u iznosu oko tri 
milijuna kuna te vlastitih potraživanja vri-
jednosti milijun i pol kuna.
Tvrtka LNG Hrvatska, pak, pred kraj stu-
denog zatražila je od Dine, kao stečajnog 
dužnika, suglasnost za provođenje istražnih 
radova na koncesijskom području Dine i to 
stoga što je upravo ta tvrtka, LNG Hrvatska, 
nositelj projekta gradnje LNG terminala Krk 
na području Omišlja, a koji je Vlada Republi-
ke Hrvatske proglasila jednim od strateških 
investicijskih projekata Republike Hrvatske.

prije stečaja 173 zaposlena 
radnika
Na dan otvaranja stečajnog postupka, 20. 
srpnja, u radnom su odnosu u DINA-Petro-

kemiji bila 173 radnika. Svim su radnicima 
tada otkazani ugovori o radu s otkaznim 
rokom od jednog mjeseca, a po njegovu 
završetku svi su oni odjavljeni s obaveznog 
mirovinskog i zdravstvenog osiguranja.
S druge strane, DINA je u razdoblju od 1. 
do 30. listopada 2015. godine u radnom 
odnosu imala 13 vatrogasaca, ali od 1. 
studenog DINA na kraju balade ostaje bez 
jednog jedinog zaposlenog radnika. 
Ipak, zbog nužne organizacije i provođenja 
popisa cjelokupne imovine, ažuriranja po-
slovnih knjiga, poslova obračuna zaostalih 
plaća i prijava tražbina radnika i ostalih vje-
rovnika, održavanja objekata, prodaje imo-
vine, izdavanja raznih uvjerenja za potrebe 
mirovinskog sustava i ostalih potrebnih 
poslova DINA je sklopila ugovore o djelu 
s nekolicinom uglavnom nekadašnjih svojih 
radnika.
Na dan otvaranja stečajnog postupka u 
prostoru Dine u Omišlju, vatrogasci, radni-
ci, a ujedno i članovi DVD Njivice te četiri 
opertera-tehnologa na VCM/EDC postro-
jenju kontinuirano su obavljali preventivno 
dežurstvo, a njihov je rad financirala Pri-
morsko-goranska županija i to preko žu-
panijske Vatrogasne zajednice. Preventivno 
dežurstvo, dakle, neprekidno  traje 24 sata, 
a u smjenama ga provode dva vatrogasca i 
jedan tehnolog rečenog VCM/EDC postro-
jenja, a na tim je poslovima ukupno anga-
žirano 19 osoba.

zbrinjavanje opasnih tvari
U planu aktivnosti tijekom stečajnog po-
stupka izraženo je očekivanje da će revidi-
rani dokumenti o procjeni ugroženosti od 
požara i tehnoloških eksplozija te planovi 
zaštite od požara i zatvaranja biti gotovi 
prije svršetka 2015. godine. Time bi, pak, 
bili stvoreni preduvjeti da, u suradnji s Mi-
nistarstvom zaštite okoliša i prirode, ko-

načno započnu aktivnosti oko izmiještanja 
opasnih tvari iz Dininih postrojenja na si-
guran način i njihovo sigurno zbrinjavanje.
Zaključno, stečajni postupak u DINA-Pe-
trokemiji traje već pet mjeseci i u tom raz-
doblju, istaknula je stečajna upraviteljica, 
provedene su radnje predviđene  Stečajnim 
zakonom: od dovođenja u red knjigovod-
stvenih podataka i popisa imovine te pro-
cjene njezine vrijednosti preko, na primjer, 
ispitivanja tražbine vjerovnika do zaštite 
i održavanja Dinine imovine s posebnim 
naglaskom na zbrinjavanje opasnih tvari. 
Ipak, neovisno o činjenici da u postrojenji-
ma Dine nema proizvodnih aktivnosti, na-
vodi se da su u njima još uvijek uskladište-
ne velike količine kemikalija koje treba na 
adekvatan način izmjestiti i trajno zbrinuti. 
Analogno odluci o prestanku proizvodnje 
i unatoč tome da su postrojenja de facto 
zatvorena, naručena je i izrada posebnog 
plana zatvaranja postrojenja koji treba biti 
dovršen do kraja 2015. godine. Ustvari, tek 
tada, a pod uvjetom da budu osigurana fi-
nancijska sredstva, bit će moguće startati s 
izmiještanjem opasnih tvari na siguran na-
čin iz postrojenja Dine u Omišlju.
Između ostaloga, za dosadašnjeg trajanja 
stečajnog postupka isto je tako utvrđeno 
da stečajni dužnik, DINA, ne posjeduje 
kratkotrajnu imovinu što bi se mogla brzo 
unovčiti.
Na koncu, valja znati i još jedan podatak: 
prije otvaranja stečajnog postupka, poje-
dini razlučni vjerovnici pokrenuli su ovrš-
ne postupke na Općinskom sudu u Krku s 
unovčenjem zemljišta, zgrada i postrojenja 
u vlasništvu Dine. No, prema odredbama 
novog Stečajnog zakona, ti su postupci tre-
bali biti ustupljeni Trgovačkom sudu u Rije-
ci, ali do pisanja ovoga teksta to, međutim, 
nije učinjeno.

E.M.

STEČAJNI POSTUPAK DINA-PETROKEMIJE

Od dine potražuju više od  
2,5 milijarde KUna
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KampirališTe “pUšća” vraćenO U pOsjed Općini Omišalj
POSLIJE 15 MJESECI PRAVNE BORBE

Konačno se dogodilo i to- 27. listopada, 
poslije silnih pravnih borbi, zavrzlama i, na 
koncu, golemih nastojanja bivšeg zakupca, 
ali sada i bivšeg posjednika Zrinoslava Hu-
ljića, odnosno njegovog obrta da to po sva-
ku cijenu onemogući, Općina Omišalj ušla 
je u posjed svoga vlasništva, kampirališta 
“Pušća”. Prisilna ovrha, odnosno deložacija 
obavljena je na temelju zaključka Općinskog 
suda u Rijeci, Stalne službe u Krku od 21. 
rujna 2015. kojim je naposljetku i formalno 
naloženo »udaljenje osoba, uklanjanje stvari 
te predaja u posjed ovrhovoditelju (Općini 
Omišalj) nekretnine kampirališta«.
– Taj čin predstavlja konačan kraj petnaesto-
mjesečnih nastojanja Općine Omišalj da vrati 
u posjed nekretninu u svom vlasništvu, a koju 
je bivši zakupac sve vrijeme odbijao vratiti i 

koju je u međuvremenu nezakonito koristio, 
naglasila je načelnica Općine Omišalj Mirela 
Ahmetović i podsjetila da su Općina Omišalj 
i Zrinoslav Huljić još 2009. godine, u vrijeme 
mandata bivšeg načelnika Tome Sparožića, 
sklopili Ugovor o zakupu kampirališta povr-
šine 91 tisuću četvornih metara, zemljišta na 
kojem se nalaze i brojni prateći ugostiteljski i 
servisni objekti. Ugovor o zakupu istekao je 
sredinom srpnja 2014., no zakupnik nekretni-
nu nije vratio Općini Omišalj koja je zbog toga 
pred Općinskim sudom u Krku pokrenula ovr-
hu radi predaje, odnosno vraćanja kampirali-
šta u svoj posjed, kao i njena ispražnjenja od 
osoba i stvari. Od tada pa praktički do danas 
vođena je kontinuirana borba Općine s bivšim 
zakupcem koji se oglušivao na sve naše, od-
nosno moje pozive, rekla je Ahmetović.

Pokušao je Huljić štošta pa je tako u čitav slu-
čaj upleo i Republiku Hrvatsku pokušavajući 
Općini osporiti vlasništvo nad nekretninom, 
inzistirajući na tome da je ona ustvari u dr-
žavnom vlasništvu. Kako bilo, Županijski sud 
u Rijeci dana 23. lipnja donio je dvije odluke 
u ovome predmetu, kojima je Huljićevo os-
poravanje vlasništva Općine nad ovršenom 
nekretninom proglašeno irelevantnim i to 
stoga što se ondje radi o prisilnom ispunjenju 
ugovorne obveze s kojom činjenica vlasništva 
nema nikakve veze. 

Tražit ćemo obeštećenje
- Temeljem tih odluka, Općinski sud u Rije-
ci, odnosno njegova Stalna služba u Krku je 
donijela zaključak o deložaciji koja je kra-
jem listopada napokon i provedena, rekla 
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KampirališTe “pUšća” vraćenO U pOsjed Općini Omišalj

je Ahmetović, dodavši da tim činom ne pre-
staje pravna borba Općine u slučaju kampi-
rališta “Pušća”. Općini Omišalj i njenim sta-
novnicima, objasnila je, uslijed nezakonitog 
korištenja nekretnine nanesena je velika 
šteta na čijoj ćemo naknadi inzistirati svim 
raspoloživim pravnim instrumentima.
- S jedne strane, raduje nas činjenica da 
je Općina nakon duge borbe uspjela ući u 
posjed svoje nekretnine, ali je s druge pak 
strane žalosno da je za to bilo potrebno 
toliko mnogo vremena. Uz to, još jednom 
želim naglasiti i da je Općina sve vrijeme 
bila izložena golemim pritiscima s raznih 
instanci kako bi protuzakonito »izašla u su-
sret« nelegalnom zakupcu te mu omogući-
la protupravno stjecanje materijalne koristi. 
Dakako, ni u jednom trenutku nije mi palo 

raspisan natječaj za “pušću”
Vrlo brzo nakon ulaza u posjed, Općina je raspisala i natječaj za osnivanje prava gra-
đenja na nekretnici na kojoj se kampiralište nalazi. Dakako, temeljni je cilj što ga prije 
privesti svrsi, odnosno staviti ga u turističku funkciju kako bi već sljedeću turističku 
sezonu dočekao spreman za prihvat gostiju. Sukladno Urbanističkom planu, u buduć-
nosti će tamo biti smješten kamp, a ne kampiralište (što je najniža propisana kategorija 
za taj tip smještaja), što će prema propisanim natječajnim uvjetima u roku pet godina 
biti kategoriziran s tri zvjezdice. Jasno, teško je očekivati da će budući zakupac, koji će 
pravo građenja ostvariti u trajanju dvadeset godina, već sljedeću godinu vlastitim ula-
ganjima osigurati rečene tri zvjezdice, ali je za početak, rekli su nam u Općini, najvaž-
nije osigurati uvjete da već iduće godine gosti budu u mogućnosti odsjesti u njemu. 
Svaka sljedeća godina i novo ulaganje Omišlju će, kao jednom od najznačajnijih krčkih 
turističkih odredišta, donijeti sve više vrijednosti i sve veću kvalitetu. 
U tekstu ćemo navesti samo neke od brojnih natječajnih uvjeta (cjelokupan tekst Na-
tječaja dostupan je na web stranicama Općine Omišalj):
- izabrani ponuditelj dužan je uložiti u infrastrukturu i opremanje kampa te njegovo 
kategoriziranje na minimalno 3 zvjezdice uz plaćanje godišnje stalne i promjenjive 
naknade za pravo građenja.
- početna stalna godišnja naknada za pravo građenja iznosi najmanje 40.000,00 eUR 
(četrdesettisuća eura) u protuvrijednosti u kunama po srednjem tečaju HNB-a na dan 
plaćanja uvećano za pripadajući PDV.
- početni promjenjivi dio naknade za pravo građenja iznosi 4% od ukupnoga godiš-
njeg prihoda što ga Ponuditelj ostvari obavljanjem djelatnosti na području kampa, 
uvećano za pripadajući PDV.
- ponuditelj je dužan snositi sve režijske troškove kao i troškove tekućeg i investicij-
skog održavanja objekata, osiguranje objekata te održavanje zemljišta oko objekata 
odnosno lokacije

na pamet pristati na predlagane “dobrona-
mjerne” savjete, naprosto jer sam od po-
četka bila svjesna da je moguć samo jedan 
scenarij ishoda ove duge i mučne priče – 
onakav kakvoga smo konačno i dočekali, 
zaključila je načelnica Ahmetović.

Ernest Marinković

Kampiralište 
temeljito devastirano
Ogorčenje, ljutnja, bijes, osveta... što 
god od toga bilo, ali “neki netko” 
kampiralište je prije napuštanja ostavio 
u stanju koje nalikuje području što ga, 
je neposredno prije ulaska Općine u 
posjed, opustošio tsunami. Velik broj 
parcela na kojima su bile smještene 
kamp kućice i ostali smještajni objekti 
devastirane su do neprepoznatljivo-
sti i prepune raznoga građevinskog i 
ostaloga krupnog i svakojakoga drugog 
otpada. Utvrđeno je i da su iz čvrstih 
objekata u kampiralištu porazbijane ili 
odnesene utičnice, temeljito oštećena 
razvodna kutija za struju, a nestao je i 

jedan prozor.
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Kriterij za odabir najpovoljnijeg 
ponuditelja/investitora je ekonomski 
najpovoljnija ponuda sukladno sljede-
ćim kriterijima:
• visina stalne (fiksne) naknade za 

pravo građenja;
• visina promjenjive (varijabilne) na-

knade za pravo građenja;
• dodatni kriteriji sportsko-rekreacij-

ski elementi;
• kadrovska sposobnost ponuditelja;
• reference – poslovni ugled ponudi-

telja;
• prihodi ponuditelja

Javno otvaranje ponuda bit će 
održano u Općini Omišalj 29. siječnja 
2016. godine u 12,00 sati, a odluku 
o odabiru najpovoljnijeg ponuditelja 
donijet će Općinsko vijeće u roku 30 

dana od dana otvaranja ponuda.
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Božić je! Blagdan je to rođenja Isusova, blag-
dan istinske Božje ljubavi i blizine, najljepši 
obiteljski blagdan ispunjen toplinom i ugo-
đajem. Bog je postao čovjekom. Ušao je 
u ljudsku povijest kao dijete Isus koje se 
rodilo u Betlehemu, baš na ovaj dan prije 
2015 godina. Njegovo rođenje stvorilo je 
prekid stare i nove ere. Zato se doba prije 
Isusova rođenja zove vrijeme prije Krista ili 
prije nove ere, a vrijeme koje je uslijedilo 
od Isusova rođenja, vrijeme poslije Krista ili 
vrijeme nove ere.
Hrvatska riječ „Božić“ znači „mali Bog“. Da, 
„mali Bog“, odnosno rođenje malog i ne-
moćnog Djeteta unijelo je novost u svijet, 
promijenilo je svijet, a nisu to mogli 
izvesti velikani onoga vremena 
iako su držali u svojim rukama 
svu moć i mislili da upravljaju 
tijekovima svjetskih zbivanja.
Rođenjem djeteta unosi se 
radost u obitelj; dolazi novi 
život, zbiva se novost, sve 
zaživljuje, budi se nova nada, 
novi član postaje, na određeni 
način, središte obiteljskog do-
gađaja. Stoga, ništa neobično da je 
Božić postao središnji obiteljski blagdan. 
Svi su članovi obitelji na okupu, raduju se, 
blaguju, slave... Kuće su ispunjene topli-
nom i božićnim ugođajem: jaslice, bor, jel-
ke, ukrasi, glazba, a primamljivi miris dopire 
iz pećnice i sudova na šparhetu i željno se 
čeka da nađe mjesto na obiteljskom blag-
danskom stolu. 
Božić se, međutim, ne zaustavlja samo 
unutar kućnih zidova, već prelazi na trgove, 
ulice i izloge. Sve odiše božićnim ukrasima.
Božić, a na poseban način Božićna noć u 
kojoj vjernici u crkvi bdiju radosno slaveći 
Isusovo rođenje baš u ponoć, kršćanima je 
jedinstvena noć. Doživljaji Božića osebujni 
su i nosimo ih pohranjene negdje u dubi-
nama našeg bića. Sjećamo se svojih najra-
nijih dana: priprema, zornica, kićenja boro-
va i postavljanja jaslica i koječega drugog. 
Raznoliki su, kao što smo i mi ljudi različiti. 
Da, i to je dio nas!

dozvoli ljubav
Božić je povijesni događaj, osobni doživ-
ljaj i iskustvo, ali i poziv na djelovanje! Bog 
je postao čovjekom, ušao u našu ljudsku 
stvarnost na jedinstven način, zaživio naš 
život onakav kakav on jest i pokazao nam 
put čovjekoljublja. Poziva nas da ga pre-
poznamo i otkrijemo prisutnog u svakom 
čovjeku. Prihvatimo u dubini srca sve ljude. 
Iščupaj iz srca sve negativne misli i osjeća-
je prema bilo kojem čovjeku. To nije uvijek 
lako. Ali znaj, Bogu nije ništa nemoguće. 
Neka Bog u tebi osigura prostor u kojem će 
zavladati ljubav. Dozvoli i omogući mu to.

Često se u našem djelovanju potvrđuje 
da je malo potrebno da nekoga 

usrećimo, da se drugi pokraj 
nas razveseli. Iskrena čestitka, 
stisak ruke, pismo, telefon-
ski poziv, sitna pažnja, mali, 
gotovo simboličan dar, mo-
litva, drago sjećanje, pomoć 
potrebnom i mnogo drugo-

ga- sve nam stoji na raspo-
laganju da bismo božićni dan 

nekome učinili ljepšim, radosni-
jim. Tada je to “Sretan Božić” što ga 

jedni drugima želimo. Kad učinimo nešto 
dobra, usrećimo nekoga, otkrit ćemo da 
samo na taj način i sami postanemo sret-
niji, radosniji, ispunjeniji.

biti dijete božje, najviše što 
čovjek može
Veliki Bog postao je malen, Dijete! Zagle-
daj se u jaslice, u štalicu gdje se u crkvi 
i kućama na djetinji način prikazuje ne-
izreciva tajna utjelovljenja Sina Božjega! 
U Isusu i po Isusu mi smo djeca Božja, 
uzdignuti na neizrecivo dostojanstvo. To 
je više od svih drugih ljudskih počasti, 
odlikovanja ili mukotrpno stečenih pri-
znanja. Ono najviše što čovjek može jest: 
biti Božji sin, odnosno Božja kći. To nam 
je darovao kao svoj jedinstven dar Onaj 
koji je postao čovjekom da bismo mi po-
stali djeca Božja. 

ANTON BOZANIĆ, ŽUPNIK ŽUPE UZNESENJA BLAŽENE DJEVICE MARIJE, OMIŠALJ

U bOžićU bUdimO ljUdi 

Bog je postao prije 2015 godina malen, Dijete! 
Prepoznajmo Božju blizinu, već davno najavljivanog “Boga s nama”, “Emanuela” u betle-
hemskom Djetetu! Budimo ljudi nade, uvijek otvoreni životu i s djetetom Isusom vedro gle-
dajmo svoju budućnost! Bio Vama svima, čestit, radostan i ispunjen nadom ovaj Božić! 

Neka vam bude ispunjena blagoslovom i mirom nova 2016. godina!

                                                                                                             Vaš župnik
Dr. sc. Anton Bozanić

ljUbavi i nade
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VESELO

Krenule su pripreme za proslavu „mladog 
leta“ pa KUD Ive Jurjević iz Omišlja po-
ziva sve zainteresirane da se uključe u 
koledvu, tradicijski običaj kojim završa-
va božićno vrijeme i započinje razdo-
blje mesopusta. Koledva će biti održana 
10. siječnja, a prijaviti se može na broj 
0998086719 (Melita Zec).

bilo je dosta pauziranja
Uz omišaljske kolejane, ove će se godi-
ne, nakon gotovo tri desetljeća, okupiti 
i kolejani u Njivicama. Inicijator ideje je 
Kumpanija od starih užanci koja „poziva 
sve ljude, mlado i staro, mladići i divojke, 
muži i žene, sve jude dobre voje“ da se 
uključe u koledvu i time pomognu „da se 
stare užance nikad ne pozabe“. 
– Zadnja je koledva bila prije 28 godina, 
1988. Nakon toga, trebala se održati u vri-
jeme rata, 1992., ali je zbog krize i izbje-
glica, koje su bile smještene u hotelu Pe-
harček, otkazana. Nije se održavala svake 
godine, već od prilike do prilike, kada je 
bila rodna godina. Eto, ova je godina bila 
rodna, barem u turističkom smislu, našalio 
se Zlatko Jurković, odnedavna novi pred-
sjednik Folklornog društva Njivice. Inače, 

STARE UŽANCE

KOledva U OmišljU i njivicama

Općina Omišalj, tradicionalno, i ove go-
dine poziva sve na ispraćaj stare i doček 
Nove godine na trgu Prikešte. Već od 22 
sata atmosferu će dodatno zagrijava-
ti sastav Trio Family koji će se pobrinuti 
da u 2016. uđemo s pjesmom i plesom. 
Općina se, pak, već pobrinula da nitko 
u Silvestarskoj noći ne ostane gladan i 
žedan, pa će kao mravi „iza pulta“ raditi 
članovi udruga koje djeluju na području 
općine. Ovoga su puta na sebe preuze-
li odgovornost članovi Izvršnog odbora 
NK OŠK Omišalj i BK Trstena, kojima će 
se priključiti Josip Đurđević i Jelena Bigo-
vić, predsjednik i referentica općinskoga 
Odbora i Odjela za društvene djelatnosti. 
Na meniju će biti kobasice i kiseli kupus, 
što će ih pripremiti konoba Ulikva, uz 
nezaobilaznu kapljicu dobroga vina. Sve 
je, naravno, besplatno, a mještane časti 
Općina. 

E.J.

NOVA GODINA

svi na 
priKešTe
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održavanje koledve svake je godine na po-
pisu želja članova Folklornog društva, no, 
dosad nisu imali priliku i ostvariti je. Uglav-
nom zbog mjesta održavanja, jer su njivički 
hoteli u siječnju zatvoreni. Ove godine usu-
sret im je izašao hotel Beli kamik.
 – Mislimo da je 28 let bilo dosta pauze, sad 
smo u najboljih leta i ako nećemo sad po-
tegnut, ne znan kad ćemo... A ne bimo oteli 
zatrt stare užance, našu baštinu i baštinu 
naših starih, rekao je predsjednik Organi-
zacijskog odbora Nikola Dapčić koji je su-
djelovao i na posljednjoj održanoj koledvi 
u Njivicama. 
– U listopadu je sve dogovoreno i onda se 
krenulo navrat-nanos s pripremama koje bi 
inače trebale trajati duže. Zasad je prijavlje-
no oko 80 ljudi, no prijave se primaju i da-
lje (Mirjana: 846-278, Miko: 846-466; Dinko: 
846-264), rekao je Jurković. Doznali smo i da 
su ovo prvi kolejani na kojima će biti puno 
parova iz novih dijelova Njivica: iz Kijca, Ro-
sulja... To je prilika da se u mjestu svi zajedno 
okupe, bez obzira znaju li tancat ili ne. A za 
one koje ne znaju, a možda za tu prigodu 
žele naučiti, probe se održavaju svake nedje-
lje u Društvenom centru Kijac u 19.30 h. 

E.J.
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ZRAČNA LUKA

Iako poslovna godina za 
Zračnu luku Rijeka još nije 
zaključena, zbrajaju se re-

zultati i bilježe plusevi. Prvi u 
nizu, kojeg ističe čelni čovjek «krč-

kog» aerodroma Tomislav Pa-
lalić, povezan je s bro-

jem putnika.
 – Promet put-
nika u 2015. 
godini je za 32 
posto veći u 
odnosu na lanj-
ski, što je velik 
uspjeh za Zrač-
nu luku Rijeka. 

To je, konkretno, 
oko 140.000 putnika. 

Iako je o brojevima nezahval-
no govoriti, usporedbe radi spo-

menimo samo da je promet putnika 
u zadarskom i pulskom aerodromu 
ove godine u minusu, kazao je Pa-
lalić.
Osim o broju putnika, uspješnost ae-
rodroma mjeri se i brojem operacija, 
odnosno ostvarenih polijetanja ili sli-
jetanja. A po tome je ova godina ap-
solutni rekorder: Zračna luka Rijeka 
bilježi porast broja operacija za 70 
posto u odnosu na prošlu godinu i 

15-ak posto više nego-
li rekordne 2006. 

godine, što je, 
prema rije-
čima direk-
tora, važan 
podatak i s 

aspekta kontrole leta, jer su na taj način i 
oni primorani ulagati u opremu.  

baza hitne helikopterske 
pomoći
Ono što primijete i stanovnici Omišlja jer im 
posljednjih mjeseci remeti mir nad zračnim 
prostorom, je povećanje broja zračnih ope-
racija. Radi se o ekipi hitne medicinske službe 
s helikopterom, čija je baza upravo Zračna 
luka Rijeka. Pilot projekt hitne helikopterske 
pomoći traje već tri mjeseca, a prema zado-
voljavajućim podacima pomoćnika ministra 
zdravlja Miljenka Bure, od 79 letova, ostva-
reno je 46 intervencija s otoka Raba, 24 s 
Lošinja, sedam s Cresa, jedan s Unija i jedan 
tercijarni prijevoz pacijentice iz zadarske bol-
nice te tri noćna leta koje je obavio MORH. 
Time su pacijenti dobili puno više na kvaliteti 
života nakon operacija, nego što bi to bilo da 
su došli poslije dva-tri sata pa se s tim projek-
tom nadaju i nastaviti. Ono što se manje vidi 
i čuje su ambulantni letovi. Malo tko zna da 
je Hrvatska prva u svijetu po broju transplan-
tacija, a prvi KBC po broju transplantacija je 
upravo onaj riječki. Kad se sve to uzme u ob-
zir, transplantacije koje se obavljaju ne samo 
za područje Hrvatske, već za cijelu Europu, 
prolaze upravo preko riječkoga aerodroma.
 – Aerodrom se u času kada se događa 
operacija, bilo to u dva ujutro, mora otvoriti 
u roku od 15 minuta. Malo tko za to zna, ali 
i sami ljudi iz Centra za transplantaciju po-
tvrdit će vam da to funkcionira besprijekor-
no. S druge strane, to nam donosi i dobar 
novac jer takve letove plaćaju osiguravaju-
ća društva, pojašnjava Palalić.

16

U zračnOj lUci rijeKa 
rekordan broj putnika i letova

GODINA ZA PAMĆENJE
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Još je jedan podatak vrijedan spomena. 
Radi se o količini prodanoga goriva. 
– Na Urinju u INA-i nalaze se spremnici za 
avio gorivo i avionski benzin. Ovo je rekor-
dna godina i po količini prodanoga goriva, 
a budući da je na aerodromu u toj tvrtki 
zaposleno 5-6 lokalnih ljudi, ti im broje-
vi itekako idu u prilog za ostanak jer se 
donedavno pričalo o mogućem gubitku 
posla. 

velika „kozmetička“, ali daleko 
veća ulaganja u sigurnost 
putnika
Iza svih tih značajnih rezultata, osim 
truda 64 zaposlenika i promišljenog 
upravljanja, stoje i velika ulaganja. 
U ovoj ih je godini bilo na pretek. Uz 
ulaganja Primorsko-goranske županije 
u uređenje interijera, Ministarstvo po-
morstva, prometa i infrastrukture ulaže 
u kapitalnu infrastrukturu povezanu sa 
sigurnosnim prometnim standardima. I 
dok su neki zahvati vidljivi, više je onih 
koji ostaju skriveni oku običnoga putni-
ka. To se posebno odnosi na operativne 
površine.
 – Putnici i lokalno stanovništvo to malo 
vide izvana, ali ustvari je 99 posto od život-
ne važnosti. Spomenimo samo vanjsku ra-
svjetu, operativne površine, uzletno-sletnu 
stazu... Putnici vide tek jedan do pet posto 
onoga što je napravljeno u zgradi. Mogu 

reći da adekvatno tome i koštaju jer ono 
što se na zgradi radi nije ni pet posto od 
ukupnih aerodromskih ulaganja, kazao je 
Palalić. 
Da je tomu tako, uvjerili smo se i sami. U 
vrijeme našeg posjeta, zgrada Zračne luke 
bila je pretvorena u gradilište. Instalirani su 
liftovi, koji su nekoć postojali, ali nisu bili 
u dobru stanju, postavljane pločice u me-
đunarodnom dijelu… Uopće, obavljani su 
«kozmetički» zahvati koji će puno utjecati 
na komoditet putnika. Podsjetimo, s istim 
je ciljem ove godine sklopljena i suradnja s 
muzejima. Kako bi putnicima u Zračnoj luci 
boravak protekao što ugodnije i zabavni-
je, otvoren je Muzejski terminal. U njemu 
se može pogledati tridesetak grafika, sli-
ka, skulptura i instalacija iz riječkoga Mu-
zeja moderne i suvremene umjetnosti te 
postave Pomorskog i povijesnog muzeja 
Hrvatskog primorja, Muzeja Grada Rijeke, 
Prirodoslovnog muzeja, Muzeja Grada Cri-
kvenice i Hrvatskog muzeja turizma. Tako 
osim ugodnijeg ozračja, muzejski terminal 
putnike upoznaje s kulturnom, povijesnom 
i prirodnom baštinom ovoga kraja. 
– Istina je, golema su sredstva potrebna 
za osiguranje svega što se osigurati tre-
ba. Otkud novac? Ljudi će možda pitati, 
ako je posao na granici isplativosti, kako 
ulažu i otkud im novac? Ministarstvo sva-
ke godine osigura sredstva za ulaganje 
u sve aerodrome. Naravno, ne ulaže se 
samo u Zračnu luku Rijeka jer su tu i osta-

le međunarodne zračne luke u Hrvatskoj 
i sredstva dobivaju svi, i oni dobrostojeći, 
poput Splita, ali i oni koji stoje loše, obja-
snio je Palilić. Godina 2015. je i prva u ko-
joj Zračna luka Rijeka ne koristi državnu 
subvenciju. 
– Ona je dosad iznosila 20-30% od uku-
pnog prometa, no ipak je bivša uprava i s 
time uspjela ostvariti gubitke i minus. Mi 
smo prošlu godinu prvi puta završili u plusu 
i to desetinu proračuna, što nije mala stvar, 
zadovoljno je istaknuo Palalić, spominjući 
još jednom dobre financijske rezultate. 
– Kada se ostvaruje veći promet, veći su i 
troškovi, tako da financijski efekt neće biti 
kao lanjski, ali očekujem da ćemo biti na 
nuli ili čak u laganom plusu, što je ipak naj-
bitnije kada se sve završi, zaključio je, mi-
sleći na započete investicije. 
S obzirom na to da redovna sezona letova 
počinje tek 1. travnja 2016., još je prerano 
govoriti o budućim odredištima i novim 
letovima. Palalić je ipak potvrdio da će se 
dva puta tjedno letjeti na domaćim linijama 
(Osijek, Zagreb, Rijeka, Split, Dubrovnik), 
pa i tijekom zime, dakle cijelu godinu.
 – Iako se na platformi, zahvaljujući privat-
nim letovima, stalno nešto događa, ovo je, 
nadamo se, zadnja zima bez redovitoga 
linijskog prijevoza. Sljedeće godine očeku-
jemo oko 10 posto više prometa putnika 
nego ove godine te veći broj operacija za 
10-20 posto, zaključio je Palalić.

E.J.

Pune ruke 
posla i za 

kontrolu leta

T. Palalić

Suradnja s 
muzejima



18

Članovi Mjesnog odbora Njivice ove su jeseni bili vrlo 
aktivni. Osim što su kanal komunikacije između op-
ćinskih službi, načelnice i mještana Njivica te organi-
zatori većih slavlja, poput Male Gospoje ili nedavno 
proslavljene 25. godišnjice Župe Njivice, njihov je 
zadatak i pratiti važne općinske projekte, uočavati 
propuste i inicirati rješavanje problema koji su mje-
štanima, nerijetko, „trn u oku“.

Komunikacija s mještanima, 
udrugama, organizacijama...
Tako je na njihovu inicijativu pregledan i analiziran cijeli pro-
gram čišćenja i košnje javnih površina na području općine, što je 
preuzet od prijašnjih godina, s kojim su se članovi složili, ocijenili 
ga prihvatljivim i predložili da će se, ako budu uočene manjkavosti, 
u dogovoru s komunalnim odjelom one u hodu mijenjati. Ponovno 
su organizirali terenski izvid i obilazak Njivica i Kijca s komunalnim 
redarom, prilikom kojega su zabilježeni i popisani svi nedostaci, od 
neadekvatnog razmještaja kanti za smeće, do nedostatka voznog 
reda u autobusnim čekaonicama. – Naravno da su jako bitne in-
vesticije poput kanalizacije, struje, vode, ceste... ali građani najviše 
vide ono oko sebe: zelene površine, čistoću, klupe, koševe, sme-
će… to im najviše smeta. Ako se tu ne može dovoljno uložiti, to je 
problem. Ali ljudi često ne vide jednu stvar: svatko bi bio sretan da 
Pesja-nautika ima 40 zaposlenika i da sve u našem mjestu sja. No, 
ulaz u općinskom proračunu ne dozvoljava takav izlaz. Opredjelje-
nje Općine je takvo da ono što imaš to ćeš i potrošiti. Zaduživanja 
nisu dozvoljena, to je put u pakao, prokomentirao je predsjednik 
MO Njivice, Zlatko Klobas, i osvrnuo se na česta pitanja i prigovore 
građana koja su najčešće upućena na „krivu adresu“: – Na puno 
upućenih pitanja mi ne znamo i ne možemo dati odgovor, većina 
ih je namijenjena općinskim službama kojima je u opisu posla to 
rješavati. Mjesni odbor nema ulogu rješavanja pojedinih stvari, no 
svaki se mještanin može obratiti komunalnom ili nekom drugom 
odjelu putem nas. 
Komunikacija Općine s udrugama i provedba njihovih zamisli ta-
kođer se nerijetko provodi kroz MO Njivice. Posljedica te komuni-
kacije i veliki rezultat je uređenje sportskih igrališta u Kijcu: joga i 
teniskog terena. – Idejni začetnik i većim dijelom realizator je Bo-

ćarski klub Trstena, međutim, i MO Njivice je tu bio 
čitavo vrijeme, kao podrška. Velik doprinos dao je 
i predsjednik Odbora za kulturu, sport i društvene 
djelatnosti, Josip Đurđević, koji se uz predsjednika 
MO Njivice izuzetno angažirao po tom pitanju. Pre-
ko MO tekla je i komunikacija s Kijac nekretninama 
koje su dale suglasnost i desetogodišnji ugovor da 
se taj dio uredi. Čitavo vrijeme izvođenja tih rado-

va, MO je nadgledao i svojim dobrovoljnim radom 
pomagao u izgradnji igrališta, pohvalila je njihov rad 

načelnica Ahmetović.

mjesni odbor i u velikim projektima
Osim što ukazuju na primjedbe građana i sitnije stvari koje bi 
trebalo unaprijediti, članovi MO Njivice prate i velike općinske 
projekte. U lipnju je tako dovršena prva faza rekonstrukcije Ulice 
kralja Tomislava, a članovi su odmah prijavili nekoliko nedostata-
ka koje bi trebalo ispraviti. Primjerice, potrebno je produžiti dio 
rubnjaka na spoju s Frankopanskom ulicom, osloboditi rešetke 
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aKTivna 

MO NJIVICE

Na opće oduševljenje 
mališana iz dječjeg vrtića 
u Kijcu, predsjednik MO 
Njivice inicirao je šetnju 
obližnjom šumom gdje su 
mali znatiželjnici posjetili 
i nahranili fazane, susreli 
se s pčelinjim košnicama, 
naučili ponešto o gljiva-
ma... i dva sata uživali u 
šumskom zraku.

Rad s najmlađima

Predsjednik MO Njivice 
Z. Klobas

Svoja zapažanja 
i primjedbe MO 

Njivice prosljeđuje 
općinskim službama

iza mjesnog 
odbora njivicejeSeN
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žUpa njivice prOslavila 
25. ObljeTnicU pOsTOjanja
U nedjelju 2. prosinca 1990. na prvu nedjelju Došašća mjesto Njivice 
osvanulo je u uzbudljivom iščekivanju događaja koji se imao dogodi-
ti u tri sata popodne. Prethodna je noć i slučajnom prolazniku vanj-
skom rasvjetom i ukrasnim svjetlom oko crkve nagovještavala važnost 
i nesvakidašnjost sutrašnjeg događaja. Crkva rođenja Marijina, poput 
mladenke uređena i ukrašena čekala je trenutak svog uzdignuća.

(iz župne Kronike) 

Svečano je bilo i 25 godina poslije, kada su se na nedjeljnoj svetoj misi 
okupili brojni vjernici, među njima i oni koji su sudjelovali na svečanosti 
prije četvrt stoljeća. U Župi koja je iznjedrila tri svećenička zvanja (Marin 
Dašek, Vedran Kirinčić i Silvio Španjić) i kroz koju je u tih 25 godina proš-
lo osam župnika, na njen svečani dan koncelebriranu misu vodio je krčki 
biskup u miru, mons. Valter Župan. – Kao danas sjećam se onog dana 
kada smo proglasili ovu zajednicu svojom, kada je ova crkva postala 
majka i središnja. Želim s vama pokušati izgraditi svijest pripadnosti i 
važnosti vaše župne zajednice, rekao je u svojoj propovijedi biskup Žu-
pan, prisjećajući se ugodnih trenutaka s Njivičarima kada je u mjesto 
dolazio i kao župnik. Sadašnji župnik Božidar Volarić, rodom iz Vrbnika, 
koji je prije dvije i pol godine došao na službu u Njivice, zahvalio je svim 
onim obiteljima i pojedincima koji su u proteklih 25 godina svoje živote 
utkali u život te crkve, nesebično pomažući oko svega što je potrebno 
da bi župa živjela. Među mežnjarima, sakristanima, posebno je prizna-
nje i veliku zahvalnost za predanu službu Župi Njivice i požrtvovni rad 
dobio 81-ogodišnji Nikola Simonetti, kojemu je tom prigodom papa 
Franjo udijelio apostolski blagoslov. – Župa nije samo institucija, ili žu-
pnik, ili župna crkva, ili ured. Župa, to ste vi! Koliko je radosnih slavlja 
proslavljeno ili suza isplakano u njoj, koliko je tihih skrivenih molitava, 
boli, tjeskoba, radosti i nadanja predano Bogu iz dubina srca, koliko je 
grijeha oprošteno po ispovijedi, koliko je života obraćeno... Danas, kada 
slavimo 25 godina od osnivanja ove župe kao administrativne jedinice 
unutar Biskupije, ponajprije nam mora biti na pameti koliko smo mi kao 
vjernička zajednica do sada odmakli u svom kršćanskom hodu. Uvijek 
smo u opasnosti da izvanjski mje-
rimo koliko se postiglo i ostvarilo 
ili se napreduje. No, sve to gubi 
na svojoj vrijednosti ako je manj-
kava naša osobna vjera, rekao je 
u svom obraćanju Njivičarima vlč. 
Volarić.
Nakon svečanoga misnog slav-
lja, Mjesni odbor Njivice je za 
okupljene vjernike organizirao 
slatku zakusku ispred crkve, a na 
prozoru sakristije mogle su se 
pogledati reprodukcije iz vreme-
na ustanovljenja Župe. 

E.J.
Nakon svakoga svečanog slavlja 
– druženje ispred crkve

za odvodnju od materijala koji je tijekom gradnje ušao u njih, 
probiti kanal kuda će voda koja se tamo skuplja, a koja dolazi iz 
drugih ulica, odlaziti u propusno tlo i sl. Svi ti detalji puno znače 
za ugodniji, ljepši i sigurniji život Njivičara. – Ima prilaznih cesta 
iznad Kralja Tomislava koje se nisu mogle asfaltirati i po pljusku 
donose  šljunak. Isto tako, na par se mjesta skuplja voda, trebalo 
je napraviti kanale… ali mi smo sve to, u obilasku s načelnicom i 
voditeljicom komunalnog odsjeka, dokumentirali i snimili, kazao 
je Klobas, a načelnica Ahmetović najavila da će se svi ti nedostaci 
ukloniti tijekom radova na drugoj fazi rekonstrukcije, koja je na-
javljena za proljeće 2016.  
Spomenimo i da je tijekom izvođenja radova visoke vrijednosti u 
ulici Gromačine, na inicijativu MO Njivice riješen pristup do auto-
busne stanice u Kijcu.
 – Članovi Mjesnog odbora Njivice na samom su početku napravili 
plan što bi sve željeli da se realizira do kraja njihovog mandata. 
Iako se radi o vrlo opsežnim, kompliciranim i dugoročnim projekti-
ma (u njega su uvršteni javna rasvjeta, kanalizacija u Rosuljama...), 
nadamo se da će biti uskoro započeti, možda uz pomoć sredstava 
iz fondova EU. Cilj nije da se sve odmah riješi, već da se ide redom, 
a nadamo se da će se bar dio ostvariti za vrijeme našega mandata, 
rekao je Klobas.

intervencije u naselju Kijac
– Mjesni odbor Njivice puno je pomogao i u dijelu Njivica koji je, 
kažimo to tako, u neku ruku ostao hendikepiran. Riječ je o naselju 
Kijac koje je, što se tiče imovinsko-pravnih odnosa, u vlasništvu 
Kijac nekretnina. Tu je situacija vrlo zamršena. Stanari tog naselja 
plaćaju sva komunalna davanja Općini Omišalj i, prema stavu Op-
ćine, zaslužuju njen doprinos za ugodniji život. Međutim, vrlo je za-
htjevno jednoznačno odrediti je li Općina u mogućnosti to odraditi 
ili ne jer se ne smije intervenirati na tuđoj imovini. No, zahvaljujući 
predsjedniku MO Njivice, koji je u kontaktu s direktoricom Kijac 
nekretnina, dogovorili smo način na koji Općina Omišalj može ne-
što učiniti i za stanovnike tog naselja, rekla je Ahmetović. Naime, 
Općina će ulagati sredstva u interventne radove koji će pomoći da 
ne bi došlo do možebitnih ozljeda stanara te će spriječiti daljnju 
devastaciju prostora.
 – Ne smijemo raditi velike investicije, međutim, uz pisanu sugla-
snost Kijac nekretnina, dozvoljeno nam je intervenirati. Tako smo 
obišli čitavo naselje i pribavili suglasnost da popravimo odvaljene 
tlakovce na trgovima u Kijcu, popravimo zidiće koji su oronuli, 
na odvodnim kanalima postavimo rešetke kako se djeca, koja se 
uz njih igraju i provode vrijeme, ne bi ozlijedila i slično. Možemo 
popraviti sve što je u cilju da se spriječe ozljede i nezgode, a 
istovremeno će ti zahvati i estetski poboljšati okruženje, istaknula 
je Ahmetović i najavila da će Općina, na prijedlog MO Njivice, 
postaviti i nekoliko igrala za djecu na samome trgu, kada se uredi 
dio terena, a sve s ciljem da djecu iz toga naselja zadrže tamo, 
odnosno da ne moraju više odlaziti na udaljenija igrališta, a da 
roditeljima omoguće siguran nadzor. Time će, prema riječima na-
čelnice, naselje živnuti i ostati živjeti. Doznali smo da će Općina 
do kraja godine za tu prvu fazu interventnih radova, odnosno 
sprečavanja daljnjih šteta na području naselja Kijac, izdvojiti oko 
60.000 kn.

Kraj izletničkih autobusa u centru njivica  
– Što se tiče daljnjih planova, razgovarala sam s predsjednikom 
MO Njivice o problemu jednodnevnih izletničkih autobusa na po-
dručju Njivica. Razmatrali smo koju ćemo lokaciju odrediti kao po-
tencijalno parkiralište, a sve uz suradnju s Pesja nautikom koja će 
to područje očistiti, poravnati i urediti kao parking za autobuse i 
kasnije i upravljati tim dijelom. Prije toga, još ćemo jednom izaći na 
teren i usuglasiti se. Članove Mjesnog odbora smatram najkompe-
tentnijima da predlože gdje je moguće predvidjeti prostor za to i 
gdje će autobusi najmanje smetati, rekla je načelnica. 

E.J.
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30. listopada umro je 
Nikola Kraljić! I, ustvari, 
ta jedna jedina tužna 
rečenica svakom Omi-
šljaninu, svakom Bodu-
lu, svakom zaljubljeniku 
u čakavštinu, ali baš 
svakom kome je stalo 
do lijepe riječi govori 
sve! Umro je jedan od 
onih koje će njegovo 
djelo, ali i život nadži-
vjeti desecima i stotina-
ma godina. Za brojne 
prijatelje, umro je Miko!
Za one koji ga nisu po-
znavali osobno, ali su 
dijelom ili u cijelosti bili 
upućeni u njegovo bezvremensko stvaralaštvo, otišao je, kako 
je to lijepo napisao riječki novinar Davor Mandić, pjesnik koji 
je čakavskom narječju podario najveću nagradu koju se može 
poželjeti: književni dignitet idioma kojim se mogu izreći i naj-
kompleksnije misli i emocije. 
Nikola Kraljić rođen je u Omišlju 1930. godine, a studentski pu-
tevi odveli su ga  u Zagreb gdje je stekao diplomu filozofije 
i psihologije na tamošnjem Filozofskom fakultetu. Radni vijek 
proveo je radeći kao psiholog riječkog Centra za mlade. 
Pisati je počeo kao dečko, u gimnaziji, a prvi radovi objav-
ljeni su mu kudikamo kasnije, 1964. godine. Osam godina 

kasnije, kao već cijenje-
ni autor, objavio je prvu 
zbirku pjesama “Vrime”. 
Od tada Kraljić, ustvari, 
ispisuje povijest sa svoje 
42 knjige. Najveća većina, 
njih 36, zbirke su poezije i 
poetske proze.  
Zastupljen je u više an-
tologija, a dobitnikom 
je i niza uglednih nagra-
da: Nagrade Čakavskog 
sabora (Žminj, 1971.), 
godišnje regionalne knji-
ževne Nagrade Drago 
Gervais, što ju je zaslužio 
čak pet puta, Godišnje 
nagrade Grada Rijeke 

za izuzetan doprinos hrvatskoj književnosti (1995.), Povelje 
»Visoka žuta žita« za trajan doprinos hrvatskoj književnosti 
(Drenovci, 1998.), Književne nagrade Drago Gervais (2007. za 
zbirku »Usamljeni veslač« i ukupan doprinos hrvatskoj poeziji 
na čakavici) i mnogih drugih.
Nikola Kraljić, Miko, sahranjen je 7. studenog u svom Omišlju.
Na stranicama omišaljskog Glasnika od Nikole Kraljića 
oprostili su se njegova dugogodišnja prijateljica i suradnica, 
Omišljanka Katica Ivanišević i Riječanin Nikola Petković, sve-
učilišni profesor, književnik i predsjednik Hrvatskog društva 
pisaca.

OTIŠAO JE ČOVJEK NAJVEĆIH RIJEČI, PJESNIK KOJI JE ČAKAVSKO 
NARJEČJE UZDIGAO NA PIJEDESTAL HRVATSKE KNJIŽEVNOSTI

zbOgOm miKO, 
OsTaješ U nama!

Yo
u 

Tu
be

Miko je bil slobodan. Nikad ni bil na miru, ali je vavek bil va miru 
sam sobun.
A kad je bil sam sobun bil je se leh ne sam: bilo j Mikul va Miku, 
celi jedan Mikulinski mišung, va i zad imena Nikola Kraljić kako 
j ono bilo zapisano va libreh od rojenja devestotrejsete va Omi-
šlju, živeli su, pogovarali se, karali, smeli, jili i pili zajedno, pisali, 
čitali, brisali, gužvali stranice, lovili lignji i ribi, ješkali, kantali... i 
Miko profesor, i Miko ribar, i Miko filozof, i Miko pjesnik, ma i 
Miko čitatelj i to sakramenski čitatelj... i Miko amant va život i 
amant od života...
Kad san ih zadnji put videl, nisu se si ti Miki stisnuli va jed-
no suho i zgobljeno telo ko ni telo ležat, sedet je otelo na 
postelje sušačke nefrologije ( ja, hvala doktoru Bubniću...), 

ne, oteli su i povedat, o filozofije, o Sokratu me je pital... 
pital me je ako san se dobro parićal za obranu aš da se on 
parićiva za posljednje dane... o psihološken savjetovalištu 
va ken je doškal penziju, o mojemi studenti, malo već o stu-
denticami... Miki su i kortejali z sestrami, jedan je od njih i 
zakantal šoto voče... a kad san hodil ća, pital san ga ča ću 
mu donest drugi put... Miko se j malo zamislel, jedna obrva 
mu j skočila onako dežbjego vajer... i rekal je z glason ki j 
bil bar šeždeset let mlađi od rezonantne škatuli od tela... 
donesi mi... lipu besedu... Miko, nisan arival ma obećavan ti 
da tvoja partenca za me ni razlog da tebe i o tebe ferman 
povedat. Ni ja ni si mi ki smo danas tu, aš znamo ki si bil, ki 
si nan ustal i zač smo tu.

NIKOLA PETKOVIĆ

niKad na mirU, ali vaveK va mirU...
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Umro je pjesnik. Umro je čovjek koji je živio s morem i ribama, 
koji je poznavao svaki drhtaj mora, svaku mijenu na nebu, neve-
ru i buru, svaki let ptica i šuštanje lista. Oni su bili motivi njego-
vih pjesama. Oni i čovjek s njima, čovjek koji živi u grijehu, koji 
se bori i plače, ali se i smije, i nada. Sve ih je Nikola Kraljić utkao 
u stihove, naoko jednostavne, a tako ljudske. Oni predstavljaju 
ovo tlo, ovaj kraj, Omišalj koji je Nikola Kraljić toliko volio i nosio 
u sebi. Jednoga će dana negdje pisati da se u Omišlju na otoku 
Krku rodio veliki pjesnik koji je živio svoju vlastitu slobodu, svoj 
život, koji se tiho ugasio i otišao među zvijezde ostavivši nepro-
cjenjivo blago, svoje pjesme. 
Prepoznat će buduće genera-
cije njegovu veličinu i vrijed-
nost, slavit će ga, a ime Omišlja 
još će jednom ući u povijest. To 
je bio naš Miko, naš pjesnik i 
naš ponos.
Nikola Kraljić rođen je u Omi-
šlju 29. studenog 1930. godi-
ne. Osnovnu je školu završio u 
Omišlju, a gimnaziju u Krku i Ri-
jeci. Na Filozofskom fakultetu u 
Zagrebu diplomirao je filozofiju 
i psihologiju, radni vijek proveo 
je kao psiholog u riječkom Centru za mlade. Objavio je 36 izvor-
nih zbirki poezije i ukupno 42 knjige. Zastupljen je u više antolo-
gija i dobitnik niza nagrada. Među inima je i Nagrada Grada Ri-
jeke, Nagrada za životno djelo Općine Omišalj, a bio je i pet puta 
dobitnik Nagrade Drago Gervais. Zoran Krema snimio je o njemu 
i dokumentarni film. Prevodio je poeziju s talijanskog i engleskog 
jezika. Bio je urednik Književne revije i Književne Rijeke.
Nikola Kraljić bio je veliki pjesnik koji to nije pokazivao, ali je 
znao svoju vrijednost. Znao je da će ga budućnost prepoznati. 
Bio je umjetnik koji je živio svoju unutarnju slobodu do samog 
kraja, beskompromisno, tvrdoglavo se držeći svojih principa. On 
je bard čakavske lirike, od njega su učili svi čakavski pjesnici koji 
danas pišu. Stvorio je novu, svježu i modernu čakavsku liriku. 
Bio je svjestan potrebe da se čakavska riječ valja valorizirati i 

KATICA IVANIŠEVIĆ

niKOla Kraljić – bard čaKavsKe liriKe

Od Sohi do Oazi strašil si me kako ćeš partit. Ča mene, strašil si 
seh nas ki smo još dosta starinski va ten da je dete va nami živo i 
da ga ni sran naglas reć da čita poeziju. Najprvo z Vegun, pa kad 
ti ono oblak pal va more, pa kad ti j barka ustala zavavek na vezu... 
se dok nisi, va samo tvojen mišungu mojega i tvojega materinjega 
čakavskoga i našega standardnoga hrvatskoga ki su zajedno bivali 
na tvojen šufitu, šćeto napisal: ZAR ZAISTA, DOISTA, UISTINU, TRE-
BA UMRIJETI.
I kako da ti to ni bilo dosti, dožuntal si: NA DNU MORA, NA PIJE-
SKU (ĆU) ŽVAKAT SOL i da će ti to bit OSTATAK OSTATAKA SNA O 
BUDUĆNOSTI.
Da biš nas na kraju seh pušćal onako lipo kako si ti ni jedanput na-
redil negdje između, ča se po domaću reče ni vrit ni mimo i mahnul 
nan z tvojun mehkun a težačkun rukun... IPAK GREM, GREM, MA 
IKAMOR NE GREM, A IPAK GREM...
I veramente si Miko šal. Mene, a i semi ki te poznaju, nekako ni 
drago čaj ta staza po kojoj danaska patinaš storena od mleka... Ja ti 
želin vinsku cestu koj se, kako ni tebe, ne pozna ni početak ni kraj...

H
RT

Zar zaista 
doista 
uistinu 
treba umrijeti 
Oaza je pusta 
deve 
dvogrbe i jednogrbe 
uzdišu u pustinji 
U uvali meškolji se pijesak 
s rakovima i kozicama 
Trenutak ćeš zaspati 
na tom žalu 
snivati na uzburkanom valu 
a kad se probudiš  
pred tobom tišina 
i zvijezde 
vječne zvijezde. 

da mora biti ravna svim jezičnim izrazima. Pjesnik piše naj-
bolje na materinskom govoru, a govor Nikole Kraljića bio je 
omišaljski govor. Pisao je kako je i mislio: malo na standardu, 
malo na omišaljskom izričaju, miješajući i jedno i drugo, i tako 
ostvario jednu spontanu, živu, duboko promišljenu poeziju. 
Kao filozof i erudit pokazao je otvorenost utjecajima svjetske 
poetike na njegovu poeziju. U prvom redu to je simbolizam, 
pa impresionizam, imažizam i nadrealizam predstavljeni u ri-
tmovima i slikama. To su slike Omišlja koje uvijek čine okvir 
njegovim mislima i propitkivanju sebe i svega oko sebe. Ni-

kola Kraljić bio je pjesnik koji 
je znao od jedne travke, lista 
na stablu ili cvrkutanja cvrčka 
u ljetnoj žezi stvoriti priču, ali 
njegova najveća zasluga leži u 
tome da nije važno na kojem 
izričaju pjesnik piše, već da je 
važno, i estetski vrijedno, ono 
što je stvorio. 
Nikola Kraljić bio je iznad sve-
ga dobar čovjek velika srca i 
duše. Nikada nikome nije re-
kao „ne“. Nedostajat će nam, 
veoma će nam nedostajati 

njegova dobrota, njegova vedrina, njegov osmjeh, ali dok či-
tamo njegove pjesme uvijek će biti živ među nama. Ostavio 
nam je sebe u svojim pjesmama i na tome mu možemo samo 
reći hvala. 
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DOMOVINSKI RAT

Domovinskom ratu i svima onima koji su ga iznijeli na 
svojim plećima, a posebno stradalnicima 14. studenog 
na poseban su se način poklonili branitelji Omišlja i 
čitavog Krka kojima su u pomoć priskočili i ostali gra-
đani, ali i branitelji  s područja čitave Primorsko-goran-
ske županije, spomenimo samo Bakar, Viškovo, Rijeku, 
Opatiju ili Mrkopalj.... Njih oko 130 te je subote ponad 
Krčkog mosta podiglo Križ zahvale sudionicima Domo-
vinskog rata dužine 24 i širine 14 metara. Građen je u 
tehnici suhozida. Gradnja križa, u koji je utrošeno oko 
130 kubika kamena,  zahvala je i počast svim branite-
ljima Omišlja i otoka Krka, a posebno onima koji su za 
Hrvatsku položili svoje živote, ali i prisjećanje na dan 
kada su krčki branitelji odlučno krenuli u neizvjestan i 
krajnje opasan put oslobađanja Domovine.
- Vidite i sami, nismo željeli od ovoga raditi neku ve-
lebnu, pompoznu predstavu već, kako i dolikuje bra-
niteljima koji su u rat krenuli skromni i jednostavni, na 
ovakav simboličan način, križem od običnog kamena, 
ovjekovječiti najznačajnije trenutke u hrvatskoj povi-
jesti, rekao je Željko Frankić, predsjednik omišaljskog 
ogranka Udruge dragovoljaca i veterana Domovinskog 
rata PGŽ, zahvalivši se pritom i Općini Omišalj, ali i dru-
gim jedinicama lokalne samouprave s područja otoka 
koje su participirale u troškovima gradnje križa.
Ipak, valja naglasiti da bi velebni križ teško “niknuo” 
na Krku da u pomoć nisu priskočili vrijedni neimari s 
Raba i Paga. Upravo oni, iskusni suhozidari zaslužni 
su za realizaciju projekta što i ne treba čuditi s obzi-
rom na činjenicu da im je to već peti sličan pothvat, 
a prije ovoga na Krku sagradili su križeve i na: Rabu, 
Lošinju i Pagu te u Škabrnji. 
- Svatko od nas nosi svoj križ, a branitelji su to osjetili 
na poseban način. Na ovaj način prisjećamo se svih 
poginulih, ali i svih koji su se vratili svojim kućama s 
tjelesnim i duhovnim tegobama. Sjetimo se da je križ 
znak patnje, ali i rodoljublja te da je Isus Krist svojom 
krvlju uklonio svaku podijeljenost i učinio jedan, Božji 
narod, istaknuo je po obavljenom poslu omišaljski žu-
pnik  Anton Bozanić koji je blagoslovio križ, a potom 
predvodio i molitvu za sve stradale branitelje.
Na kraju uspješno obavljenog posla, prisutni su bra-
nitelji zapalili i trinaest svijeća u čast trinaest poginu-
lih suboraca s područja otoka Krka.
Tko god u budućnosti cestom bude napuštao otok 
ili, pak, zrakom, zrakoplovom dolazio na nj uočit će 
novi otočni simbol kojim su Krčani odlučili pokloniti 
se Domovinskom ratu i njegovim žrtvama.

E.M.

Neposredno 
prije gradnje 
križa na ula-
zu na otok 
Krk, omišalj-
ski ogranak 
Udruge dra-
govoljaca i 
veterana Do-
movinskog 
rata, podružnice Primorsko-goranske 
županije održao je izborni sabor na ko-
jem je za predsjednika ogranka jedno-
glasno izabran Željko Frankić. Pod mo-
tom «Zajedno u ratu, zajedno poslije 
rata.», ova nestranačka i neprofitna or-
ganizacija, između ostaloga, vodi brigu 
o braniteljima iz općine Omišalj, spo-
minje se poginulih i preminulih članova 
i suboraca te sudjeluje u braniteljskim 
sportskim igrama. Spominjući plan 
za narednu godinu, novoizabrani je 
predsjednik naglasio da branitelja do-
sad nije bilo u općinskim protokolima, 
no nada se da će se to u budućnosti 
ispraviti. Također, što se tiče općinskih 
odluka o pravima branitelja, Frankić 
ističe da su one vrlo šture u odnosu na 

druge općine 
te će se ogra-
nak posebno 
angažirati i 
oko tog pi-
tanja. Namje-
ravaju i dalje 
sudjelovati u 
igrama bra-
nitelja, koje 

se sljedeće godine održavaju u Rabu, 
obilježavati datume povezane s bra-
niteljima otoka Krka, poput 5. kolovo-
za - dana odlaska na bojište te dane 
pogibije svojih suboraca. Planiraju po-
sjetiti Ličko ratište, Vukovar i Škabrnju, 
ali i sudjelovati u školskom satu povi-
jesti o Domovinskom ratu. Omišaljski 
ogranak, što je dio jedne od najživljih 
podružnica na razini Hrvatske, Primor-
sko-goranske, broji 60-ak članova, a 
okupljene je, na izbornom saboru u 
općinskoj Vijećnici 11. studenog, po-
zdravio predsjednik Vijeća Krešimir 
Kraljić i zaželio im plodonosan rad bez 
podjela, misleći na one političke, ljud-
ske, osobne.

E.J.

O braniteljima i njihovim obiteljima  
skrbimo maksimalno
Za komentar tvrdnji novoizabranog predsjednika UDVDR-a Željka Frankića, 
koji se kritički osvrnuo na participaciju Općine u funkcioniranju Udruge i skrbi 
o braniteljima uopće, zamolili smo načelnicu Mirelu ahmetović. Ona tvrdi da 
Općina Omišalj temeljem godišnjih prijava programa na Javni poziv u svojim 
proračunima godinama redovito osigurava sredstva za aktivnosti braniteljskih 
udruga, a među njima i aktivnosti UDVDR-a.
- Zbog organizacijskih razloga, UDVDR nije ostvarivala programske aktivnosti 
posljednje dvije godine, međutim, bez obzira na to, Općina je sa zadovoljstvom 
omogućila prisustvo njihovih članova na braniteljskim igrama te sufinancirala 
trošak računovodstvenih usluga za Udrugu kao i projekt postavljanja kamenog 
križa na lokaciji pored Krčkog mosta. S obzirom na to da je koncem ove godine 
održan izborni sabor te izabrano rukovodstvo Udruge, vjerujemo da će se 
Udruga aktivirati u punom smislu i svojim programima, a uz financijsku pomoć 
Općine i ostalih sponzora i donatora, doprinijeti skrbi o braniteljima s našeg 
područja, rekla je ahmetović i dodala da Općina Omišalj i inače, sukladno svim 
zakonskim propisima, omogućuje braniteljima i invalidima Domovinskog rata 
ostvarivanje posebnih prava. 
- između ostalog, darivanjem zemljišta za gradnju stambenog objekta, plaća-
njem komunalnih priključaka i oslobođenjem odnosno popustima na plaćanje 
komunalnog doprinosa. U okviru socijalne skrbi, invalidima Domovinskog rata, 
odnosno njihovoj djeci odobravaju se razne pomoći – potpuno financiranje 
boravka u dječjem vrtiću, školske marende, prijevoz u školu ili na studij, a obi-
telji poginulih branitelja s područja naše općine simbolično darujemo tijekom 
božićnih blagdana. Svake godine na značajne datume protokol Općine Omišalj 
posjećuje posljednja počivališta branitelja poginulih u Domovinskom ratu, kao 
i spomen-obilježja braniteljima u Omišlju i Njivicama, zaključila je ahmetović.

e.M.

U ČAST DOMOVINSKOM RATU I ŽRTVAMA

pOnad KrčKOg mOsTa 
braniTelji sagradili 
Križ zahvalnOsTinOvi predsjedniK  

omišaljskoga ogranka Udvdr-a

željKO FranKić

Pozdrav Domovini i minuta 
šutnje za sve poginule
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KULTURA

Ni jedna važnija svečanost u općini Omišalj 
ne može proći bez Kulturno-umjetničkog 
društva Ive Jurjević, a kraj godine prilika je 
da se članovi prisjete odrađenih aktivnosti u 
protekloj te skroje planove za novu aktivnu 
godinu. Tako je redovna godišnja skupština 
Društva bila povod okupljanja njezinih broj-
nih članova, kojima su predsjednica KUD-a 
Annamaria Žuvić i voditelji sekcija zbora i 
folklora, zadovoljni radom i ostvarenim pro-
gramom, podnijeli izvješća. Na riječima hva-
le za vrijedne članove Društva nije štedjela ni 
općinska načelnica Mirela Ahmetović.
 - Društvo je iz općinskoga proračuna po-
vuklo puno novaca, što je dokaz da zaista 
radite. Zahvaljujem vam na podršci koju 
nam dajete prilikom svih važnijih općin-
skih svečanosti, a posebno se zahvaljujem 
članovima koji su se odazvali pozivu za 
upriličenje Stomorine u Zagrebu, čime su 
dobro promovirali Omišalj. 
Uz obilježavanje Koledve, Dana Općine i 
Stomorine, folklorna je sekcija sudjelova-
la na Smotri folklora otoka Krka, zatim na 

Festivalu folklora u Žejanama, gostovala 
je u emisiji Lijepom Našom u Čavlima i 
tijekom ljetnih mjeseci održala nekoliko 
promenadnih nastupa. 
 – Iako u većini programa sudjeluje starija 
folklorna grupa, najsretniji smo što ima-
mo dječju grupu, a još sretniji što imamo 
male sopce. Nadamo se da će imati više 
nastupa, a još kada bi uz njih bili i mali 
kanturi, bili bismo upotpunjeni, rekao je 
voditelj folklorne sekcije Davor Kraljić. 
Zbor je, pak, u 2015. godini održao 76 proba 
i pet nastupa. Ojačani novim članovima, po-
sljednji je koncert održan u listopadu u Salz-
burgu, gdje su, preko agencije Music and fri-
ends, za vrijeme trodnevnog boravka nastupili 
i družili se sa župnim zborom St. Stephanus te 
se predstavili sakralnim i svjetovnim reperto-
arom. Za kraj godine najavljuju tradicionalni 
božićni koncert u Kijcu i Dobrinju, a u 2016. 
godini, osim standardnih nastupa i gostova-
nja, planiraju se okušati i na natjecanjima u 
Puli i Tuheljskim toplicama.

E.J.

KUd ive jUrjević-  prOmOTOr Omišlja

Sa skupštine 
Društva

Gostovanje zbora 
u Salzburgu

U organizaciji Općine Omišalj i pod pokroviteljstvom Primorsko-go-
ranske županije, sredinom prosinca u Društvenom centru Kijac pre-
zentirana je knjiga recepata Damjana Miletića Zeleno i plavo na pjate. 
Autor knjiga Iz padela naših nona i Nonina kuhinja za okupljeno druš-
tvo iz DC-a pripremio je i nekoliko jednostavnijih jela od palente pre-
ma receptima iz nove kuharice, što, osim što promoviraju okuse naše 
županije, vraćaju u djetinjstvo i kuhinje naših baka.
 – Istražujući jelovnike naših hotelskih kuhinja, došao sam do poraža-
vajućih rezultata. Ćevapčići, miješano meso, palačinke... priča se po-
navlja u svakom restoranu. Kao da se sramimo naše primorske kuhinje, 
naglasio je Miletić poručivši da moramo biti jedinstveni i kroz jelovnik 
promovirati svoje mjesto, izgraditi brend. Na dobrom su putu Dani 
šurlica i dani presnoca na otoku Krku. Knjigom je, rekao je, htio uzbur-
kati duhove gastronomskog svijeta i napraviti prvu cestu domaće hra-
ne. U njoj se nalazi 120 recepata tradicionalnih jela s područja Primor-
sko-goranske županije. Svaki je recept pisan na originalnoj čakavštini 
kraja iz kojega dolazi te paralelno na hrvatskom jeziku, a posebnost je 
i što recepti u uvodu imaju kratku priču o jelu, uz po jedan aforizam.

Detalj s 
izložbe

Umjetnici, ali prije svega veliki humanitarci, keramičari koji djeluju pri Društvu za po-
ljepšavanje Omišlja već nekoliko godina neposredno prije velikih blagdana i prazni-
ka organiziraju humanitarnu izložbu kako bi ugrijali srca i domove najpotrebnijima 
iz svoje općine. S istim su ciljem i tijekom ovoga božićno-novogodišnjeg razdoblja 
organizirali prodajnu adventsku izložbu u galeriji Lapidarij. Originalne i unikatne ke-
ramičke ukrase za bor i uporabne predmete, što su se po vrlo promotivnim cijenama 
mogli kupiti u razdoblju do 6. do 23. prosinca, izradili su Gordana Deiuri, Vera Duj-
mović, Klara Dolić, Anđelka Đapo, Vilma Jelavić, Sandra Kostić, Dragan Nišler, Olgica 
Šormaz i Ana i Ljerka Tomičić.

E.J.

hUmaniTarna izlOžba drUšTva 
za pOljepšavanje Omišlja
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Knjiga recepaTa zelenO i plavO na pjaTe
S predstavljanja 

knjige 
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DJEČJI PROSINAC

Za najljepše doba u godini vrtići u Omišlju 
i Njivicama pripremali su se otvorenih vra-
ta, ali i srca. Mališani iz Njivica izrađivali su 
ukrase namijenjene prodaji na humanitar-
nom koncertu u Krku „Za Teov prvi korak“, 
a s istom idejom priključili su se i omišaljski 
vrtićarci. Oni su, naime, izrađivali i ukraša-
vali platnene vrećice za adventski kalendar 
te ih potom darovali za prodaju na koncer-
tu. Budući da se krčki vrtići ponose titulom 
eko vrtića, svi su božićni ukrasi napravljeni 
od prirodnih ili recikliranih materijala, a u 
kreativnim radionicama okušali su se i ro-
ditelji. 
Uoči dolaska djeci omiljenog sveca, sv. 
Nikole, dječji vrtić u Omišlju posjetilo je 
neobično društvo. Uz glasan zvuk mo-
tora, umjesto krampusa stigli su ljudi u 
crnim kožnim odijelima. Riječ je o mo-
toristima iz Motorističkog kluba Griffons 
iz Krka koji su djeci, namjesto šiba, do-
nijeli darove koje je po njima poslao sv. 
Nikola. Uzbuđeni mališani glasno su ih 
pozdravili pjesmom Divljih jagoda „Mo-
tori“, a romobili što su ih donijeli na dar 

ostali su u drugom planu. Fotografija 
govori zašto. 
Općina Omišalj također je, tradicionalno, u 
prosincu prigodno darivala najmlađe. Osim 
didaktičke opreme, igračaka i slatkiša, fi-
nancirala je i predstavu Kazališta Lutonjica 
„Tko može prijatelj biti“.
Veliko iznenađenje djeci priredile su njiho-
ve mame na božićnoj priredbi u dječjem vr-
tiću u Omišlju. Igrokazom u kojem su glavni 
glumci bili patuljci Djeda Mraza, prenijele 
su djeci pravu poruku Božića: „Prije nego 
što zaželiš, dobro promisli... Skupe stvari 
ne donose sreću. Ljubav, mir i prijateljstvo 
nose sreću od sveg srca veću.“ Poslije njih, 
kratkim pjesmama i plesom predstavile 
su se sve vrtićke skupine, a voditeljica DV 
Omišalj, Jasna Fugošić, zahvalila je svim 
roditeljima, Općini i donatorima, među ko-
jima su pojedini privatni poduzetnici, po-
put Tadije Tadića ili Nenada Kovačevića, ali 
i vrijedne članice Kluba 60+ koje su za nove 
vrtićke zidove izradile vesele slike s likovi-
ma iz crtanih filmova.

E.J.

PROSINAC U VRTIĆU

OTvOrena srca djece i odraslih

Treću godinu zaredom učenici 
OŠ Omišalj sudjelovali su u Ve-
čeri matematike što je isto toliko 
godina, uz potporu Ministarstva 
znanosti, obrazovanja i sporta, u 
cijeloj Hrvatskoj organizira Hr-
vatsko matematičko društvo. Ta 

je manifestacija osmišljena s ciljem popula-
rizacije matematike i osvješćivanja njezine 
povezanosti s ostalim školskim predmetima, 
ali i svakodnevnim životom pa ne čudi da je 
na pitanje «Koji ti je matematički zadatak 
bio najbolji?» odgovor većine sudionika bio 
«Onaj s novcem!». Šezdesetak učenika nižih 
razreda, uz pomoć svojih roditelja, djedova i 
baka, braće i sestara s veseljem je kroz igru, 
3. prosinca u predvorju osnovne škole, rje-
šavalo matematičke prepreke koje su pred 
njih postavile voditeljice projekta, učitelji-
ce Daniela Braut, Sandra Justinić, Blaženka 

Matošić, Ana Peršić, Glorija Škuver, 
Brigita Šprohar i Ivana Verbić. Putujući 
do različitih «matematičkih stanica» i uz 
različite zabavne aktivnosti, poput kuglanja, 
igara domino, memo, asocijacije i drugih 
logičko-matematičkih mozgalica, učenici su 
dva sata bez problema savladavali različite 
računalne operacije i vježbali logičko za-
ključivanje te tako razvijali pozitivan stav 
prema ovome, mnogima nepopularnom, 
školskom predmetu. Najbrži i najuspješ-
niji matematičari nagrađeni su pečatom, 
odnosno putovnicom za daljnje stanice, a 
i oni koji nisu bili najbrži i najtočniji rekli su 
da jedva čekaju sljedeću godinu, što je do-
kaz da je matematika učenicima zanimljiva 
i da ocjene nisu presudne za motivaciju – 
potrebno je samo popularizirati je na inte-
resantan način.

E.J.

maTemaTiKa 
na drugačiji način

Najbolje je biti bankar!

Na poziv Općine, ove je godine u Omi-
šalj iz Mak Teatra stigao Djed Mraz. U 
školskoj su ga dvorani nestrpljivo če-
kala djeca iz Omišlja i Njivica (za koje 
je bio organiziran prijevoz) koje je, uz 
pomoć svojega vilenjaka, sat vremena 
zabavljao iluzijama i mađioničarskim 
trikovima. I djeca su se, naravno, pože-
ljela okušati u trikovima, za što su neki 
i dobili priliku, više ili manje uspješnu. 

Interaktivna priča Snježna staza zavr-
šila je pjesmom i plesom cijele dvora-
ne, uz poruku veselog dvojca: „Kad si 
sretan, zvončići i čarobni darovi slijeću 
s neba u dječje ruke“.
Kako su svi bili dobri i strpljivi i dobro su 
se zabavljali, Djedica je nakraju, na zado-
voljstvo okupljenih mališana, nagradio 
svu djecu i podijelio im slatke darove. 

E.J.

djed mraz sTigaO U Omišalj

Najpopularniji Djedica

Griffonsi se svake godine sjete 
najmlađih otočana
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Pisati ili pričati 
o “Armadi”, na-
vijačkoj skupini 
privrženoj HNK 
“Rijeka”, u prvom 
redu, dakako, 
znači pisati ili 
pričati o navija-
nju, o bodrenju 
voljenog kluba 
i njegovih igra-
ča, navijačkim 
koreografijama, 
uzbudljivim go-
stovanjima širom 
Hrvatske, ali i 
po raznim gra-
dovima i zemljama Evrope. Sve to, naravno, 
odnosi se i na pripadnike “Armade Kijac”, do-
maćih dečki iz Njivica koji svoju ljubav prema 
“Rijeci” neskriveno gaje već punih deset go-
dina. U stalnoj postavi, jezgri ih je petnaestak, 
ali ih u Armadu učlanjenih, ali ponešto pasiv-
nijih Njivičara ima i 
više od sto. Iza njih, 
primarno iza spome-
nutih njih petnane-
stak, su deseci i sto-
tine domaćih tekmi 
najprije na Kantridi 
pa danas na Rujevici, 
ali i nebrojena puto-
vanja do hrvatskih i 
evropskih stadiona 
na kojima je igrala 
“Rijeka”.
Ipak, dečki iz Ar-
made Kijac u svakoj 
situaciji stoje na ras-
polaganju uključiti 
se u neku od druš-
tvenih akcija, prvenstveno na području na 
kojemu djeluju, u Njivicama, a nerijetko 
sami iniciraju neke kojima je prvenstveni 
cilj oplemeniti životni prostor. Iza njih je, 
tako, oslikavanje autobusnih stanica i zi-
dova, uređenje, odnosno farbanje hrđom 
oštećenih ograda ili, pak, farbanje tribina 
igrališta u Kijcu što ga upravo ovih dana 
privode kraju.

- U siječnju 
ove godine, a 
u koordinaciji s 
vodstvom KN 
“Armada”, pro-
veli smo akciju 
omasovl jenja 
kluba navijača. 
Upravo tada 
člansku iskazni-
cu dobilo je više 
od 60 Njivičara, 
a za plaćenu 
članarinu dobili 
su i svoju Ar-
madinu majicu. 
Moguće da i 

sljedeće godine napravimo nešto slično. S 
druge strane, vrlo smo uspješno organizi-
rali akciju prikupljanja pomoći Slavoncima 
stradalima u poplavama: prikupili smo pun 
kamion pomoći raznih potrepština, a za ta-
mošnju smo djecu posebno kupili osnovne 

higijenske i pre-
hrambene potrep-
štine- pelene, vlažne 
maramice, kašice..., 
rekli su nam Arma-
daši koji su na bad-
nju večer, neposred-
no prije polnoćke, 
realizirali još jednu 
humanitarnu akciju: 
okupljenom sta-
novništvu prodavali 
su vlastite navijač-
ke rekvizite (šalove, 
dresove, kape...) i 
kuhano vino. Sav 
prikupljeni novac, ali 
i novčana sredstva 

što su ih odlučili donirati iz vlastitih džepova, 
transferirat će lovranskom Domu za nezbri-
nutu djecu “Ivana Brlić Mažuranić”.
Tijekom 2016. godine na jednoj od lokacija 
u Njivicama pripadnici Armade Kijac odra-
dit će još jedan umjetničko-ličilarski posao, 
oslikat će mural posvećen gradu Vukova-
ru!!!

E.M.
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NAČIN ŽIVOTA

KrepaT ma ne mOlaT
ARMADA KIJAC
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SPORT

OŠK OMIŠALJ, nogometni klub s tradicijom 
dugom 85 godina, oko sebe okuplja gene-
racije entuzijasta, zaljubljenika u nogomet i 
sport. Sve je počelo davne 1931. godine na 
mjestu današnjeg aerodroma, prvom igra-
lištu OŠK-a, a 85 godina kasnije Klub bilježi 
značaje pomake i rezultate. Nakon nekoliko 
godina stanke, NK OŠK je od 2006. godine 
ponovno aktivan, s novim vodstvom koje 
ga «gura» i danas. O sadašnjoj situaciji u 
OŠK-u razgovarali smo s predsjednikom 
Kluba u tri mandata, Nikolom Turčićem. 
– Iza nas je punih devet godina, mogu 
reći, uspješnog rada. Počeli smo se natje-
cati u Drugoj županijskoj nogometnoj ligi i 
već smo sljedeće godine, iako su bili teški 
uvjeti i nedostajalo nam je pionira, prešli u 
Prvu županijsku nogometnu ligu. Možemo 
se pohvaliti da je generacija 2006. sada u 
seniorskoj ekipi, rekao je Turčić, naglasivši 
da se u devet godina jako puno toga pro-
mijenilo jer se svake godine na nečemu in-
tenzivno radi.
 – Najviše smo napravili od 2006. do 2010. 
godine jer je igralište zatečeno u jako lo-
šem stanju. Jedva smo uspjeli steći uvjete 
za prvu sezonu: prostorije smo imali u sta-
rim kontejnerima koji su nam sada skladi-
šte, a uvjeti u sanitarnim čvorovima su ta-
kođer bili jako loši, prisjetio se Turčić. Tada 
je revitalizirano staro igralište, uređeno po-
moćno, postavljeni su temelji za rasvjetu, 
uređen okoliš i prilazni putovi te izgrađene 
nove klupske prostorije s potrebnom infra-
strukturom i ugostiteljskim objektom. Tako 
sada OŠK ima igralište al pari prvoligaškim 
klubovima, u koje je uloženo oko 2,5 miliju-

NK OŠK OMIŠALJ

na kuna. O planiranim investicijama u ovoj 
godini, Turčić je najavio gradnju tribina, što 
je zajednička akcija članova Izvršnog i Nad-
zornog odbora koji će donirati materijal, 
sredstva i rad. Tako će vjerni navijači OŠK-a 
već od sljedeće polusezone moći ugodnije 
pratiti utakmice. O suradnji članova odbora 
Turčić ima samo riječi hvale.
 - Mi smo složna, već uhodana ekipa. Sa-
stanke održavamo jednom mjesečno ljeti, 
a zimi kada se odigravaju utakmice na na-
šem terenu ili dan nakon. Dogovaramo se o 

tome što treba napraviti, odraditi, analizira-
mo rezultate i probleme. U ovih devet go-
dina možda smo promijenili tek 2-3 člana, 
no jezgra je tu od početka. 

«za nas, za djecu, za mlade»
Geslo NK OŠK Omišalj glasi «Za nas, za 
djecu, za mlade», u čemu i uspijevaju jer 
Klub dosad nije imao nikad više morči-
ća i pionira, odnosno najmlađeg uzrasta. 
Nastoje njegovati kontinuitet: od morčića 
stvoriti pionire, od pionira kadete i od ka-

- Kao trener sam jako zadovoljan rezulta-
tima. igrači su vrijedni, dolaze na treninge 
i daju sve od sebe na svakoj utakmici, a na 
treningu se sve bazira na igri. Vlada opu-
štena atmosfera i prisan odnos s mladim 
igračima.
Petar Matić, trener pionira

Igor Dajdžić, trener morčića

Tradicija 
dUga 85 
GODINA

Godišnja skupština okupila 
sve uzraste nogometaša

Budućnost 
NK OŠK-a

- Treninge smo raspodijelili po generaci-
jama jer imamo različite uzraste, od četiri 
do devet godina, i održavamo ih dva puta 
tjedno. Nije naporno biti trener morčićima, 
nerijetko se smijemo raznim zgodama na 
terenu i lijepo je raditi s malenima. Poziva-
mo svu djecu, bez obzira na uzrast, da dođu 
i okušaju se makar u jednom treningu.
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Nekada mali, nepoznati i lokalni Ruko-
metni klub Omišalj stasao je danas u ruko-
metnog diva u svojoj kategoriji, koji svake 
godine zadivljuje postignutim rezultatima 
na lokalnoj, regionalnoj, državnoj, pa čak 
i međunarodnoj razini. I u ovom su jesen-
skom dijelu natjecanja upisali u svoju po-
vijest izvrsne rezultate.
U Malinskoj je 21. studenog odigran turnir 
na kojem su sudjelovale dvije ekipe iz Ma-
log Lošinja, Kvarner iz Kostrene i domaćin, 
RK Omišalj.
 – Dugo su naše najmlađe rukometašice 
čekale dan kada će u svojoj dvorani pred 
svojim navijačima pokazati što su nauči-
le na treninzima. Geslo turnira je bilo „Ne 
odustaj! Početak je uvijek najteži.“. Doma-
ćin je ostao neporažen na turniru, a svaka 

je igračica dobila medalju za uspomenu na 
turnir, ispričala je trenerica rukometašica i 
dopredsjednica RK Omišalj Milica Alajbeg. 
Kako se sport među najmlađima promovira 
kroz igru, djevojčice je zabavljala maskota 
turnira, vesela pčelica kojoj su igračice pu-
cale sedmerce u stanci između utakmica. 
Tri igračice koje su postigle najviše golova 
dobile su i slatke pakete za nagradu. 
Iako je svaka pobjeda najmlađih rukome-
tašica važna, ipak se s nestrpljenjem najvi-
še čekaju utakmice seniorki. Posljednja je 
bila borba za prvo mjesto u 3. Hrvatskoj 
rukometnoj ligi. Ekipu Poreča dočekale su 
pune tribine navijača i simpatizera Ruko-
metnog kluba Omišalj. 
– Početak utakmice obilježila je velika trema 
naših cura i gošće su povele 1:5, ali su do 

kraja prvog poluvremena djevojke uspjele 
izjednačiti. Podrška brojnih navijača i želja 
da se jesenski dio prvenstva završi na pr-
vom mjestu ponijela je naše djevojke da s 
lakoćom pobjede gošće i na kraju utakmice 
slave rezultatom 28:23, rekla je Alajbeg. Ru-
kometašice Omišlja ponovno su na tronu i 
trenutno su najbolja otočna ženska ekipa u 
Hrvatskoj koja se natječe u redovnom su-
stavu natjecanja, a iz Kluba pozivaju da na-
vijanjem i vi pomognete da i u proljetnom 
dijelu prvenstva završe na prvome mjestu. 
– Možda dolazi vrijeme da na otok Krk 
doputuju drugoligaške ekipe, što je san 
trenera i igračica koji godinama požrtvov-
no treniraju u Klubu, zaključila je dopred-
sjednica. 

E.J.

ŽRK OMIŠALJ

na vraTima 2. lige

deta prvu seni-
orsku ekipu. 
U njoj, po želji 
uprave, treba-
ju biti prven-
stveno igrači s 
otoka. – Kako 
ih privlačimo? 
Mislim da smo 
dobar potez na-

pravili kada smo 
naše mlade igrače, 

seniore, postavili za 
trenere, bez obzira imaju li papir ili ne. Sve 
ih koordinira voditelj prve ekipe, trener To-
mica Veljačić. Poznato je da mladi mladoga 
lako pridobije, dečki dobro rade i rezulta-
ti su se polako počeli vidjeti. Bili smo i u 
oskudici kadeta, a sada su nam se priključili 
i igrači iz Malinske i Dobrinja. Također, do-
bra se pokazala i odluka da se trenerima 
plaća put za odlazak po djecu u općine 

Dobrinj i Malinska. To nije nigdje uobičaje-
no, drugdje ih voze roditelji, ali mi smo se 
na taj korak odlučili kako bismo omasovili 
Klub jer nam je nedostajalo tih kategorija. 
Znamo kakva je financijska situacija većine 
roditelja i željeli smo ih poštedjeti troškova, 
a s druge strane, treneri i djeca na taj način 
uspostavljaju prisniji i topliji odnos. Sigurni 
smo da će to u daljnjem radu pokazati do-
bre rezultate, istaknuo je Turčić.

godišnja skupština OšK-a
Što se sportskih uspjeha tiče, u OŠK-u re-
zultati nikada nisu bili najvažniji. Ipak, oni 
su solidni. Natjecali su se u Prvoj županij-
skoj nogometnoj ligi u tri kategorije: pioniri 
su sezonu 2014./2015. završili na sedmom 
mjestu, dok su sada, na završetku poluse-
zone, osmi (od 10). Kadeti su lanjske na-
tjecateljske godine bili osmi, a u zimskom 
su periodu podigli letvicu na četvrto od 10 
mjesta s ukupno 16 bodova, dok su seniori 

lanjsku sezonu bili peti, a sada su u zlatnoj 
sredini, sedmi od 13 ekipa. Godišnja Skup-
ština OŠK-a, održana sredinom prosinca, 
bila je prilika za zahvalu svim volonterima, 
igračima i sponzorima, od kojih su najveći 
Općina Omišalj i GPP Mikić. Kao nagradu 
i poticaj za daljnji trud, svi su nogometaši 
dobili novu opremu – trenirke i sportsku 
torbu, a najbolje je čekala još i simbolična 
novčana nagrada: nagradu za najviše po-
stignutih golova su dobili Antonio Kirinčić, 
Anton Katava, Renato Škoda i Luka Šare, 
dok su nagradu za najredovitije na trenin-
zima dobili Ivan Nusdorfer, Mateo Ristić i 
Igor Dajdžić. 
Okupljene je na kraju Skupštine pozdravio 
i predsjednik NK Krk, Vlado Kirinčić, s kojim 
NK OŠK Omišalj, kao i s NK Vihorom iz Baš-
ke, dobro surađuje, zaključivši da im se, uz 
tri jaka nogometna kluba na otoku, smiješi 
blistava budućnost.        

E.J.

Predsjednik OŠK-a 
Nikola Turčić

Najmlađe rukometašice na turniru u Malinskoj Trenutno na 1. mjestu - seniorke RK Omišalj
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ANTIČKE NJIVICE

prije deseT gOdina OTKrivena 
je anTičKa pOvijesT njivica
Darovnica Ivana Frankopana iz 1474. godine prvi je pisani trag o postojanju Njivica i 
sve donedavna smatralo se, analogno tome, da su Njivice jedno od novijih, mlađih na-
selja na otoku Krku. Međutim, smatralo se potpuno netočno. Arheološka istraživanja 
od prije točno 10 godina, dakle iz 2005. godine, dokazala su upravo suprotno- život na 
prostoru današnjih Njivica postojao je još u doba antike, a vjerojatno i ranije.
Te 2005. pronađeni su ostaci rimske vile rustice iz II./III. stoljeća i to na lokalitetu Poje 
i ti podaci stručnu javnost naveli su na zaključak da se teritorij Municipium Flavium 
Fulfinuma u najmanju ruku prostirao do današnjih Njivica i da mu je taj dio i bio re-
prezentativan. O tome svjedoče ostaci bogatoga stambenog dijela vile s hipokaustom, 
dvostrukim grijanim podom, prostorijama bogatim mozaicima i zidnim freskama, a 
pronađeni su i drugi mnogi vrijedni predmeti.

I BI SVJETLO

U OmišljU je zasjala prva 
žarUlja na OTOKU KrKU
Daleke 1925. godine  zasjala je prva žarulja na otoku Krku, a prvi revolucionarni blje-
sak dogodio se upravo u Omišlju. Upravo je, dakle, Omišalj mjesto na čitavome otoku 
gdje se dogodila prva elektrifikacija. “Zaslugu” za to ima jedna malena, prva otočna 
diesel elektrana. Snage 25 kW, smještena u Omišlju. 
Prema dostupnim informacija, upravo je tadašnja omišaljska općinska Uprava finan-
cirala izgradnju elektrane i postavljanje mjesne električne mreže i to uz pomoć raspi-
sanog zajma među mještanima. Upravo je tada i tako otok Krk dobio je prvi lokalni 
izvor električne energije. Do početka Drugog svjetskog rata svoje su elektrane, dvo-
struko veće snage, dobila i naselja Krk (1928. godine), a zatim, 1930. godine i Baška.

OMIŠALJSKA RUŽA

na žUpnOj crKvi U 
OmišljU već 610 gOdina 
“cvaTe” rOzeTa
Gradnja župne crkve Uznesenja Marijina, jednog od objekata najveće 
spomeničke vrijednosti u Omišlju, datira s početka 12. stoljeća. S vreme-
nom je nadograđivana i pregrađivana, ali je gotovo nezamijećena ostala 
jedna za Omišalj lijepa obljetnica: prije točno 610 godina, dakle 1405. go-
dine, za jednog od građevinskih radova, na pročelje Crkve postavljena je 
prozorska ruža. Danas je svima poznata kao Omišaljska rozeta, a pokojni 
akademik Branko Fučić rado ju je nazivao Omišaljskom ružom.
Nad rozetom se kočoperi lik lava s potpisom MEŠTR SNG što ustvari pred-
stavlja potpis majstora Sinoge koji ju je i postavio, a ispod se nalazi ploča 
s glagoljskim zapisom o gradnji rozete.
Spomenimo uzgred da je upravo ove godine, dakle na 610. obljetnicu  
gradnje, upravo podno nje organiziran i prvi festival ženskih klapa “Omi-
šaljska rozeta”, a najboljim klapskim pjevačicama organizatori dodjeljuju 
istoimenu nagradu.


